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 نشست مشترک هم اندیشی اتاق های 
بازرگانی و اصناف بندرعباس برگزار شد

معافیت 50 درصدی هزینه صدور 
پروانه ساخت در محله اسلام آباد 

خانواده های بی کولر در قطب اقتصاد کشور
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تشریح عملکرد کمیته امداد امام خمیني )ره( 
منطقه یك بندرعباس گروه خبر // مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان از غرس و کاشــت 50 هزار اصله نهال 

در هفته منابع طبیعی در ســطح استان خبرداد وافزود: امروز ده هزار اصله نهال در استان غرس 
می شود . 

   به گزارش خبرنگار دریا ؛ سیدمحمدنور موسوی افزود: شعار هفته منابع طبیعی » همه باهم جهاد برای حفاظت 
از منابع طبیعی« است ودر این هفته برنامه های مختلف بر اساس روزشمار این هفته از جمله دیدار با نماینده 
ولی فقیه در استان، ائمه جمعه، رئیس کل دادگستری استان، حرا کاری، دیدار با خانواده های شهدا و... برگزار 
شده و مراسمات نهالکاری با رعایت پروتکل های بهداشتی  و بدون سخنرانی و... برگزار می شود. موسوی با 
اشاره به کاشت نهال هرساله توسط مقام معظم رهبری در روز درختکاری و آغاز هفته منابع طبیعی که نشانه 
توجه معظم له به این بخش اســت و فرمایشی که داشته اند تا فرهنگ منابع طبیعی به معارف عمومی تبدیل 
شود؛ اظهار داشت: رسالت مان در جهت تحقق این فرمایش رهبر معظم انقلاب است. وی افزود: شعار هفته 

منابع طبیعی امســال نیز »همه با هم جهاد برای حفاظت از منابع طبیعی« قرار داده شده است که با رویکرد 
حفاظت، احیا، توســعه و بهره برداری بهینه از منابع طبیعی تجدید شونده و تبدیل آن به یک فرهنگ عمومی 
در جامعه صورت گرفته است.مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان با بیان این که صیانت از انفال و 
حفاظت از آب و خاک در کشــور بر دوش سازمان جنگل ها، مراتع و آبخیزداری کشور و به تبع آن ادارات 
کل منابع طبیعی اســتان ها قرار گرفته است، عنوان داشت: از 7.2 میلیون هکتار مساحت استان  معادل 6.8 

میلیون هکتار آن منابع طبیعی است.
  موسوی گفت: در کشور معادل 83 درصد از کل کشور منابع طبیعی است، اما در هرمزگان این میزان معادل 
94 درصد از کل مســاحت استان را شامل می شود.وی همچنین به افزایش 4 هزار هکتاری پوشش گیاهی 
جنگل های مانگرو در استان نیز اشاره و بیان داشت: سطح این جنگل ها به مدد اقدامات خوب مردمی و منابع 

طبیعی از 20 هزار هکتار به 24 هزار هکتار افزایش یافته است.

دستور ویژه رئیس کل دادگستری برای کاهش 
عوارض حمل خودرو از پهُل به قشم
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مناطق آزاد قشم و کیش 
سهمی  در محرومیت زدایی 

هرمزگان ندارند

مدیرکل امور اقتصادی و دارایی 
هرمزگان:

هرمزگان چیزی فراتر 
از حق قانونی خود 

نمی خواهد

امروز ده هزار اصله نهال در استان غرس می شود 

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان خبرداد

کاشت 50 هزار اصله نهال در هفته منابع طبیعی

گروه خبر // در پی کسب رکورد کمترین عیوب سطحی 
تختــال با 98.75 درصد تولید تختال ســالم و بدون 
عیب ســطحی، رضا باران پویان؛ مدیر کنترل کیفی 
و آزمایشــگاه های فولاد هرمزگان در گفتگو با روابط 
عمومی این شرکت از مسیری سخن گفت که کیفیت 
تختال فولاد هرمزگان را قابــل  رقابت با برترین های 
فولادسازی دنیا کرده  است. در ادامه متن این گفتگو 

را می  خوانید.
  به گزارش خبرنگار دریا ؛ رضا باران پویان اظهار داشت: »در 
سال جهش تولید موفق شدیم رکورد جدید تولید تختال های 
عاری از هرگونه عیب و بدون نیاز به انجام عملیات اصلاحی 
تکمیلی بر روی تختال ها را به میزان98.75% محقق کنیم«.

*کیفیتاستکهمتمایزمیکند
  مدیــر کنترل کیفی و آزمایشــگاه های فولاد هرمزگان در 
تشریح بیشــتر این موضوع گفت: »امروزه در بازار رقابت 
آنچه محصولات تولیدی یک کارخانه را از سایرین متمایز 
می ســازد کیفیت این محصولات است. با توجه به درک این 
مهم در فولاد هرمزگان و تنوع محصولات تولیدی ســعی 
شــد از ابتدای راه اندازی کارخانه، برنامه های مدونی جهت 
ارتقاء کیفیت محصولات تولیدی تعریف شــود. در ادامه نیز 
این موضوع در قالب پروژه های بهبود مشترک تعریف شده با 
واحدهای بهره بردار و نیز اقدامات استراتژیک سالیانه به نحوه 

موثرتری نمود پیدا کرده است«.
  وی در ادامه افزود: »نتایــج قابل لمس این اقدامات را در 
کســب رکوردهای مختلف کیفی و نیز ارتقاء جایگاه ســبد 
محصولات شــرکت فولاد هرمزگان از منظر انتظارات کیفی 
مشتریان داخلی و خارجی می توان ارزیابی کرد؛ به گونه ای که 
امروزه می توان کیفیت تختال تولیدی فولاد هرمزگان را قابل 

رقابت با برترین فولادسازان دنیا دسته بندی نمود«.
مدیر کنترل کیفی و آزمایشگاه های فولاد هرمزگان در ادامه 
تصریح کرد: »مهم ترین اقدامات انجام شده جهت رسیدن به 

این اهداف را می توان این گونه بیان کرد:
1- پیاده سازی روش های اســتاندارد نوین بازرسی تختال 
مانند اجرای آزمون مایع نافذ روی تختال برای اولین بار در 

کشور
با توجه به اهمیت شناسایی عیوب زیرسطحی تختال جهت 
جلوگیری از ارسال تختال معیوب به دست مشتریان، امکان 
اعلام این عیوب به خطوط بهره برداری جهت انجام اصلاح 
فرآیندی و عملیات امکان سنجی استفاده از روش های نوین 
بازرسی تختال از ســال 1397 در دستور کار قرار گرفت. 
خوشــبختانه موفق شدیم برای اولین بار در ایران استفاده از 
روش بازرسی غیرمخرب مایع نافذ را در سطح صنعتی، جهت 
شناخت عیوب زیرسطحی تختال های تولیدی شرکت فولاد 
هرمزگان به کار ببندیــم. نتایج حاصله از این روش تاکنون 
بســیار رضایت بخش بوده است و بازخوردهای دریافتی از 

مشتریان تائید کننده این موضوع می باشد.
2- استفاده از تجربیات موفق در سطح هلدینگ فولاد مبارکه 

در قالب انتقال دانش فنی توسط تیم مشاور
ازآنجاکه استفاده از خدمات مشاوره کمک شایانی را در بلوغ 
و رشــد کمی و کیفی خدمات یک مجموعه ایفا می نماید از 
همان ابتدای تشکیل واحد کنترل کیفی و آزمایشگاه ها سعی 
شد با اســتفاده از توانمندی موجود در شرکت فولاد مبارکه 
کلیه دســتورالعمل ها، روال ها و سیستم های کاربردی با در 
نظر گرفتن امکانات و پتانسیل های فنی و تجهیزاتی موجود 
در فولاد هرمزگان پیاده ســازی شود. در ادامه بومی سازی و 
ارتقا این خدمات در قالب تعریف پروژه های متعدد بهبود در 
دســتور کار قرار گیرد که این حرکت تا امروز تداوم داشته 
است. در این راستا در سه سال اخیر بیش از 59 پروژه جهت 
بهبود و تسهیل فرآیندهای واحد در مجموعه کنترل کیفی و 
آزمایشــگاه ها تعریف و به اتمام رسیده که کمک شایانی را 
جهت تسریع و چابک سازی سیستم های جاری در هریک از 
دو مجموعه کنترل کیفی و آزمایشگاه ها به ارمغان آورده است.
3-ارتباط نزدیــک با مصرف کنندگان و مشــتریان فولاد 
هرمزگان و دریافت بازخورد کیفی مستمر جهت تعریف بهتر 

و هدفمند برنامه های ارتقا کیفیت محصولات
با توجه به اهمیت رضایت مشــتریان از محصولات شرکت 
فولاد هرمزگان با همکاری واحدهای فروش، بهره برداری و 
متالورژی روش های تولید، ارزیابی دوره ای شده و اقداماتی 
مبتنی بر نتایج این ارزیابی ها تعریف  می شــود. این یکی از 
مهم ترین کارهایی بوده که جهت ارتقای کیفیت خدمات واحد 
کنترل کیفی شرکت فولاد هرمزگان به انجام رسیده است. سعی 
شده است که با تکیه بر نظرات مشتریان، رضایت حداکثری 
آنها در دستور کار قرار گیرد. افزایش میزان رضایت مشتریان 
از کیفیت تختال های تولیدی و ارائه خدمات آزمایشگاهی در 

سالیان اخیر تأییدکننده این مهم است؛ به گونه ای که رضایت 
کلی مشــتریان از کیفیت محصول طی چهار سال اخیر 8.3 

درصد رشد داشته است.
 4- تعریــف و انجــام پروژه های مختلف توســط واحد 
بهره برداری و همکاری کنتــرل کیفی جهت افزایش کیفیت 
سطحی عیوب تختال های تولیدی با توجه به اهمیت اصلاح 
خطوط تولیــدی مبتنی بر نتایج حاصله از بازرســی های 
کیفی تختال های تولیدی، پروژه های مختلفی شامل اصلاح 
دســتورالعمل ها و گــردش کارهای جــاری و اصلاحات 
موردنیاز فرآیندی روی خطوط تولیدی توسط بهره برداری 
تعریف گردیده که در پاره ای از این موارد واحد کنترل کیفی و 
بهره برداری به صورت مشترک اقداماتی را در این خصوص به 
اجرا گذاشته اند. به عنوان مثال از اردیبهشت ماه سال 99 پروژه 
کاهش عیوب ترک طولی و ناخالصــی که از عمده عیوب 
تختال به شمار می روند اجرا شده است و عیب ترک طولی را 

از 0.448 به 0.400 درصد رسانده است.
5- انجام پروژه کاهش پیکاپ نیتروژن

این پروژه توسط کارگروه مشترک بهره برداری و کنترل کیفیت 
از ســال 1398 آغاز شد و تاکنون نیز ادامه دارد و در فاز 1، 
پیکاپ نیتروژن را از 3.77 به ppm 3 رسانیده است. در فاز 

2 هدف، کاهش پیکاپ نیتروژن از 3 به ppm 2.5 است.
6- پروژه کنترل و پایش اکسیژن توتال محصول تولیدی

این پروژه از اردیبهشت ماه سال 99 تا  حال حاضر در حال 
اجرا می باشد و در گام نخست به تثبیت تکرارپذیری نمونه ها 
دست یافته است که در ادامه با تعریف دستورالعمل های کاری 
در خصوص پیاده سازی و کیفی سازی این روش جهت کنترل 
و پایش میزان اکسیژن توتال ذوب اقدام خواهد گردید. این 
موضوع نقش مهمی در کاهش میزان ناخالصی های به وجود 

آمده در ذوب ایفا خواهد کرد.

تختال فولاد هرمزگان قابل رقابت با برترین های جهان 

گروه خبر // رئیس کل دادگستری استان 
هرمزگان بــا انتقاد از افزایش هزینه حمل 
خودروها از اسکله بندر پهُل به جزیره قشم، 
دستور داد اخذ عوارض تا میزان ۴0 درصد 

کاهش یابد.

  به گزارش خبرنگار دریا ؛ علی صالحی رئیس 
کل دادگستری هرمزگان در جلسه شورای حفظ 
حقوق بیت المال در اراضی ملی و منابع طبیعی 
استان بر لزوم ابلاغ و اجرای به موقع مصوبات 
این شورا توسط دستگاه های دولتی تأکید کرد.
وی همچنین با اشاره به اهمیت تثبیت اراضی در 
جلوگیری از تصرفات غیرقانونی اظهارداشت 
داشت: لازم است مدیران دستگاه های اجرایی 
در این حوزه جدیت بیشــتری داشته باشند و 
 با اجرای کامل طرح کاداستر )نقشه حدنگار(، 
بستر های ســوء استفاده و دســت اندازی به 
اراضی ملی و دولتی را از بین  برود.علی صالحی 
در ادامه افزود: شهرداری های مناطق مختلف 
استان هرمزگان وظیفه دارند تغییر کاربری های 

غیرمجاز و هرگونه تعرض به حقوق مردم را به 
ســرعت پیگیری کنند که بر این اساس اجرای 
احکام کمیســیون ماده 100 و برخورد جدی 
با متخلفین و یقه سفیدها باید به صورت ویژه 
دنبال شود.رئیس کل دادگستری استان هرمزگان 
در بخش دیگری از سخنان خود ضمن انتقاد از 
افزایش عوارض حمل خودروها از اسکله بندر 
پهُل به اسکله لافت در جزیره قشم اظهارداشت: 
عوارض اخذ شــده برای حمل خودرو در این 
مسیر متناسب با خدمات ارائه شده نمی باشد، لذا 
می طلبد تا ارائه خدمات مطلوب اخذ عوارض 
تا میزان 40 درصد کاهش یابد.وی با اشاره به 
نزدیک بودن هفته منابع طبیعی بر لزوم مدیریت 
پایدار و تقویت مشــارکت مردم در این حوزه 

تأکید کرد و یادآور شد: حفاظت از منابع طبیعی 
نیازمند فرهنگ سازی و مشارکت عمومی است.

عالی ترین مقــام قضایی هرمزگان تأکید کرد : 
واحدهای صنعتی مکلف به تخصیص 25 درصد 
از محوطه خود برای ایجاد فضای سبز و کاشت 
درخت هستند و در این راستا صنایع مستقر در 
غرب بندرعباس باید نسبت به تقویت فضای 
ســبز پیرامون خود اقدام نمایند.رئیس شورای 
حفظ حقوق بیت المال در اراضی و منابع طبیعی 
استان به تشــدید فعالیت زمین خواران در ایام 
تعطیل نیز اشاره کرد و خطاب به مسئولین متذکر 
 شــد: در تعطیلات نوروز باید تیم های ویژه ای 
مأمــور مراقبت از اراضی ملــی و ممانعت از 
هرگونه دست اندازی توسط زمین خواران شوند.

 گروه خبر // رئیس سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری شهرداری بندرعباس 
از نصب المان پروانه ها در تقاطع غیرهم سطح ولی عصر خبر داد.

    به گزارش خبرنگار دریا ، مصطفی خادم در این ارتباط اظهارکرد: المانهای شــهری 
به عنوان یکی از اصلی ترین اجزای شــهر، می تواند نقش بسزایی در ایجاد روابط عاطفی 
افراد با فضاهای شهری و به تبع آن ارتقای سرزندگی و پویایی این گونه فضاها ایفا کند.
وی افزود: به همین دلیل نقش المانهای شهری در ارتقای حس تعلق و دلبستگی به مکان، 

حائز اهمیت است و باید معیارهای زیبایی و چشم نوازی، خاطره انگیزی، انتقال معانی و 
مفاهیم تاریخی، فرهنگی و هویتی را نیز در طراحی المانها مد نظر قرار داد.خادم تصریح 
 کرد: در همین راســتا طراحی، ســاخت و نصب المان پروانه ها در تقاطع غیرهم سطح 
ولی عصر)عج( در دســتور کار سازمان قرار گرفت.رئیس سازمان سیما، منظر و فضای 
سبز شهری شهرداری بندرعباس گفت: این پروانه ها به تعداد 10عدد به ابعاد یک متر و 

ارتفاع یک متر و از جنس فایبر گلاس است.

ادامه از تیتر یک//
  مدیرکل منابع طبیعی هرمزگان ادامه داد: در استان علاوه بر 24 
هزار هکتار جنگل های مانگرو، 50 هزار هکتار جنگل های دست 
کاشت نیز داریم که نمونه آن را در شرق شهر بندرعباس می بینید 
که تأثیر بســزایی در حفظ و صیانت از خاک و منابع عمومی و 
زیرساخت ها و همین طور شرایط مناسب برای فرودگاه بندرعباس 
شده است.موســوی، شمار سازه های آبخیزداری در استان را نیز 
8400 ســازه عنوان کرد و اظهار داشــت: این سازه ها از محل 
اعتبارات ملی و اســتانی و همچنین مشارکت بنیاد علوی، بیناد 
برکت، بسیج و خیران عزیزی ســاخته شده است که در کنار ما 
در این عرصه مشارکت فعال دارند.وی درباره مشارکت خیران در 
ایجاد سازه های آبخیزداری و نقش مهم آنان در نقاط مختلف استان 
نیز گفت: اولین استان دارای مجمع خیران آبخیزداری هستیم که 
کمک شایانی در این عرصه به منابع طبیعی و احیای آب و خاک 
و صیانت از محیط زیست می کنند.مدیرکل منابع طبیعی هرمزگان 
درباره دیگر برنامه های هفته منابع طبیعی در استان هرمزگان نیز 
بیان داشت: در این هفته دهها برنامه مختلف با تأکید بر عدم تجمع 
و رعایت کامل پروتکل های بهداشــتی برگزار می شود و در بندر 
خمیر نیز تشــکل های غیردولتی فعال در این شهرستان اقدام به 
تولید نهال حرا کرده اند که کار کاشت آن را در این هفته آغاز می 
کنند. موســوی گفت: از یک میلیون و 565هکتار اراضی بیابانی 
اســتان، 618هزار هکتار مناطق تحت تاثیر فرســایش بادی و 
318هزارهکتار هم کانون های  بحرانی فرسایش بادی است که 
به زیرساخت های اقتصادی و نظامی، آب و برق و.. ، منازل و... 
 خســارت وارد می کند و تاکنون بیش از 17 هزار هکتار تثبیت
 شن های روان صورت گرفته اســت. به گفته وی تاکنون برای 

4میلیون و 200هزار هکتار اراضی ملی سند کاداستر صادر شده 
که در ســه ماهه اول سال آینده، شش میلیون و 800هزار هکتار 
اسناد ملی منابع طبیعی به اسناد کاداستر تبدیل می شود. به گفته 
وی 95 درصد از اراضی بشاگرد و 94درصد از اراضی استان، ملی 
است. وی افزود: طی  هفته منابع طبیعی باید تلاش کنیم عملکرد 
و اقدامات یکســاله منابع طبیعی که در دورترین نقاط استان هم 
انجام می شود به اطلاع مردم برسد و مردم با اهداف ، دیدگاهها و 
سیاست های منابع طبیعی آشنا شوند.موسوی گفت: منابع طبیعی 
یک دستگاه حاکمیتی است  که صیانت از انفال ومحافظت از  آب و 
خاک را برعهده دارد اگر آب از بین برود خاک تخریب می شود و 
بالعکس از کل وسعت استان هرمزگان 6میلیون و 800هزار هکتار 
منابع طبیعی استان است و  94 درصد مساحت استان اراضی ملی 
است  . وی گفت:هرمزگان شرایط اکولوژیکی خاصی دارد به لحاظ  
ده سال خشکسالی و سیل و باران های سیل آسا   شاهد فرسایش 
آبی و خاکی زیادی در اســتان بوده ایم که باید با انجام عملیات 
ابخیزداری جلوی تخریب بیشتر را بگیریم و به احیا و تقویت خاک 

و پوشش گیاهی بپردازیم.
*جنگلهایمانگروظرفیتخوبیدراستاناست

  موسوی تاکید کرد: دراستان جنگل های مانگرو پتانسیل خوبی 
می باشد درراستای معرفی ذخیره گاه ها و زیستگاه های متنوع 
داریم که تاکنون بیست هزار هکتار جنگل مانگرو از سایه خوش 
بندرلنگــه تا بندرخمیر، بندرعباس ، ســیریک و خور آذینی و 
جاسک را افزایش داده ایم.وی گفت: توسعه مانگرو با مشارکت 
مردم صورت گرفته وتاکنون  ده میلیون نهال طی سه دوره پنج ساله 
تولید وکشت شــده است که با آخرین تصاویر ماهواره ای سطح 
مانگروهای استان به 24هزار هکتار رسیده است .وی افزود: بیش 

از هشتصدهزارهکتار جنگل های خلیج عمانی  اعم از کنار، اکاسیا 
کهور ایرانی و... از غرب تا شرق استان در طول نوار ساحلی داریم و 
اقدامات خوبی در سنوات گذشته انجام  شده است.موسوی با اشاره 
به جنگل های دست کاشت در استان گفت: جنگل های سنواتی که 
از دیرباز تاکنون در استان وشهر بندرعباس کاشته شده باعث شده 
که شهر بندرعباس را از خطر ریزگردها مصون کرده و اثرات منفی 
خشکسالی را به حداقل برساند.وی تاکید کرد: همینطور که مشاهده 
می شود اثرات منفی ریزگردها بیشتر در غرب هرمزگان خودش 
را نشــان داده، اما در شهربندرعباس و شرق اثرات بسیار کمی از 
خود بجا گذاشته به دلیل  جنگل کاری سنواتی که انجام شده شاهد 
کاهش اثرات تخریبی ریزگردها هستیم.موسوی با اشاره به مالچ 
پاشی در شرق استان گفت: در شرق جاسک روستای بیاهی چنالی 
در طول جاده جاســک- چابهار مالچ پاشی انجام شده تا بتوانیم 
شــرایط سکونت را برای اهالی فراهم نماییم، هرزمانی تاسیسات 
مهمی احداث شده مالچ پاشــی هم کنارش انجام شده است.وی 
گفت:در بحث تثبیت  شنهای روان در حال حاضر 17هزار هکتار 
مالچ پاشــی انجام شده و هر هکتار مالچ پاشی نود میلیون تومان  
هزینه دارد.وی تاکید کرد: وظایف ما مقابله با بیابان زایی و توسعه 
مشارکت مردمی و طَرحهای مرتعداری است، قرارداد سی ساله با 
مرتعدارارن می بندیم مشارکت پذیرند و رسانه ها هم  کمک کنند تا 

فرهنگ منابع طبیعی به معارف عمومی تبدیل شود.

دستور ویژه رئیس کل دادگستری برای کاهش عوارض حمل خودرو از پهُل به قشم
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ادامه در همین صفحه

نصب المان پروانه  ها در تقاطع غیرهم سطح ولیعصر بندرعباس

نصب المان پروانه  ها در تقاطع غیرهم سطح ولیعصر بندرعباس
صفحه 1 را بخوانید

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان خبرداد

کاشت 50 هزار اصله نهال در هفته منابع طبیعی
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  گروه خبر // معاون صید و بنادر ماهیگیری شــیلات هرمزگان 
تقویم فصول و زمان بندی صید هرمزگان در سال 1400 در راستای 
صید اصولی و پایدار اعــلام کرد.به گزارش  خبرنگار دریا ، ابراهیم 
عالــی زاده با تاکید بر اهمیت رعایت فصول تولید مثل و تخم ریزی 
آبزیان برای بقا و پایــداری آنها و همچنین صید بهتر صیادان گفت: 
بدون شــک رعایت این زمان بندی تاثیر مستقیم در کاهش فشار بر 
ذخایر آبزیان و همچنین رونق در صید و صیادی تجاری و اقتصادی 
دارد.وی  تصریح کرد: صید هامور ماهیان از اول فروردین ماه تا پایان 
اردیبهشت ماه و همچنین صید گونه های حلوا سیاه و شوریده نیز از 
اول اردیبهشت ماه تا پایان خرداد ماه 1400 در آب های استان ممنوع 
اعلام شــده است.معاون صید و بنادر ماهیگیری شیلات هرمزگان با 
اشــاره به تغییر زمان ممنوعیت صید ماهی حلوا سفید در سال های 
اخیر، خاطرنشــان کرد: با توجه به تغییرات آب و هوایی و اقلیمی و 
همچنین اظهار نظر جامعه صیادی زمان ممنوعیت صید این ماهی در 
چند سال اخیر به 15فروردین تا پایان اردیبهشت ماه تغییر یافته است.

وی زمان ممنوعیت صید میش ماهیان را نیز از15 مردادماه تا پایان 
شــهریورماه سال 1400اعلام کرد. عالی زاده با بیان اینکه ممنوعیت 
صید در روش مشــتا نیز از 16 فرودین تا پایان اردیبهشت ماه سال 
جاری اســت تصریح کرد: صید میگو نیز در استان هرمزگان در تمام 
طول  ســال به جز فصل صید میگو)حدود اوایل مهر تا پایان آبانماه( 
ممنوع است. وی با تاکید بر رعایت تقویم فصول ممنوعیت صید اظهار 
کرد: شیلات هرمزگان همه ساله با توجه به فصل تخم ریزی آبزیان به 
ویژه گونه های ارزشمند در فصل بهار، نسبت به اعلام زمان ممنوعیت 
صید اقدام و اطلاع رســانی می کند.در هرمــزگان 35 هزار صیاد با 
استفاده از چهار هزار و 500 فروند شناور صیادی و با پشتیبانی 22 
بندر صیادی مشــغول به فعالیت هستند که این مهم بیانگر نقش مهم 
شیلات در معیشت مردم استان جدای از اشتغال ایجاد شده در حوزه 

آبزی پروری و صنایع است.

چشمامید۸۶زندانیجرائمغیرعمدهرمزگان
بهکمکنیکوکاران

  گــروه خبر // مدیرکل زندان های هرمزگان گفت: 86 زندانی دیه 
و جرائم غیر عمد در زندان های اســتان با بدهی بالغ  بر هزار و 150 
میلیارد ریال در آســتانه ســال نو برای آزادی، نیازمند کمک خیران 
هستند.  مصطفی کیشــانی، مدیرکل این نهاد، در دیدار چهره به چهره 
با مددجویان جرائم غیر عمد در زنــدان بندرعباس، اظهار کرد: 86 
زندانی دیه و جرائم غیر عمد در زندان های اســتان در آستانه سال نو، 
برای آزادی چشم انتظار کمک خیران و نیکوکاران هستند و بدهی این 
زندانیان بالغ بر یک هزار و 150 میلیارد ریال اســت.وی با اشاره به 
اینکه کارکنان ستاد دیه و زندان های هرمزگان در تلاش هستند تا زمینه 
آزادی زندانیان جرائم غیر عمد را پیش از آغاز ســال نو فراهم کنند، 
تصریح کرد: امیدواریم نیکوکاران و سایر نهادهای حمایتی در این کار 
خیر ما را همراهی کنند. یکی از مشــکلات مددکاران ستاد دیه، عدم 
پیگیری پرونده زندانیان توسط خانواده های آنان است که باید در این 
خصوص همراهی بهتر و بیشــتری صورت بگیرد.مدیرکل زندان های 
هرمزگان در پایان بیان کرد: از ابتدای سال جاری تاکنون 148 زندانی 
جرائم غیر عمد با بدهی 976 میلیارد ریال با همت خیران از زندان های 
هرمزگان آزاد شــدند.به گزارش ایکنا ؛ یادآور می شود، در این دیدار 
که با حضور مدیرعامل ســتاد دیه هرمزگان برگزار شد، مشکلات و 
درخواست های مددجویان جرائم غیر عمد در زندان بندرعباس بررسی 

و راهکارهای لازم، ارائه شد.
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سرمقاله

  در حالی اســتان هرمزگان و شــهر بندرعباس به عنوان قطب 
اقتصاد ایران شهرت دارد و بنگاه های اقتصادی بزرگ و کوچک، 
معادن، بنادر، پالایشگاه ها، فولاد و آلومینیوم، مناطق آزاد و صنعتی 
و تجاری و... در این منطقه کشور و در جوار خلیج همیشه فارس 
فعال هســتند و درآمد سرشاری را به خزانه دولت واریز می کنند 
که خانواده های فقیر و محرومی در اســتان وجود دارند و برخی 
در گرمای هوا بدون کولر هســتند و شــرایط ســختی را دارند و 
کمتر روزی اســت که پیام و تماس و... در این خصوص نداشــته 
باشیم. متاسفانه گرانی های سال های اخیر که باعث افزایش چند 
برابری قیمت کولر هم شده اســت، عرصه را بر محرومین بسیار 
تنگ کرده است و بســیاری از آنها بدون کولر هستند ویا کولری 
که داشته اند فرسوده شده و از کار افتاده است و یا یک کولر دارند 
وچنــد اتاق که خنک نمی کند. در ســال های اخیر پویش هایی 
برای تامین کولر نیازمندان توسط جوانان نوعدوست و خیر استان 
راه اندازی شــده است که کولرهای نو و دست دوم و تعمیرشده را 
 برای محرومین با مشــارکت اقشار مختلف و برخی دستگاه ها و
سازمان ها تامین کرده اند، اما بازهم محرومین زیادی از داشتن کولر 
محروم مانده اند. در روزهای اخیر نیز خانواده هایی خواســته اند 
که نیازشان به کولر را به خیرین و صنایع و.... اعلام کنیم تا آنها از 
گرمای هوا نجات یابند. برخی خانواده ها که بیمار دارند وچندین بچه 
 کوچک هم دارند، بدون کولر هستند و شرایط سختی را دارند و حتی 
شــب ها هم نمی توانند بخوابند و نیاز است که برای تامین کولر 
آنها عزمی در استان شکل بگیرد تا به محرومان و مستمندان کولر 
 داده شود و مشکلات شــان در این حوزه برطرف شود. صنایع و 
 بنگاه های اقتصادی هم نیاز است که در راستای انجام مسئولیت های 
اجتماعی شان، به محرومان نیازمند کولر اهدا کنند تا آنها از وجود 
این مراکز بهره مند شــوند و در گرما و عرق ریزان و با بیماری و 
کودک شرایط سختی را نداشته باشند و پدران خانواده شرمنده زن 
و فرزندانش نباشــند. در همین راستا می طلبد که مدیریت عالی 
اســتان رایزنی هایی را با صنایع استان برای تامین کولر، یخچال 
و... نیازمندان داشــته باشد تا سختی ها و رنج های خانواده های 
محرومان در گرمای هوا کمتر شــود و از آن طرف برای تامین و 
توزیع بسته های معیشتی و بهداشتی این اقشار برنامه ریزی شود تا 
در آستانه سال جدید، بخشی از مشکلات این خانواده ها برطرف 
شود و در بهار هم نیازمندی محرومین بخصوص برای کولر بطور 
کامل برطرف شود و خانواده ای بدون کولر نماند. بیماران و کودکان 
برایشان سخت تر است که در گرمای هوا بدون کولر زندگی کنند و 
شایسته نیست در استانی که در صدر استان های درآمدزای کشور 
 اســت، خانواده هایی بدلیل نداشــتن کولر، رنج بکشند. صنایع و 
بنگاه های اقتصادی بایســتی در راســتای انجام مسئولیت های 
اجتماعی، هرکدام شان تامین حداقل صد تا دویست دستگاه کولر 
را برای محرومان متقبل شوند تا این مشکل خانواده های محروم 

برطرف شود و محرومین از  خنکای کولر محروم نشوند .
  علی زارعی

خانواده های بی کولر در قطب اقتصاد کشور

گــروه خبر // اســتاندار هرمزگان 
اقدام  عملیاتی  برنامــه  تصویب  از 
 مشــترک بازآفرینــی محله های

 اســام آباد و گلکنی بندرعباس با 
هدف ارتقاء کیفیت زندگی و افزایش 
زیســت پذیری در این محات خبر 

داد.
  به گزارش خبرنگار دریا ، دکتر فریدون 
همتی در نشست ستاد بازآفرینی شهری 
و شورای مسکن اســتان هرمزگان از 
تصویب برنامه عملیاتی اقدام مشــترک 
بازآفرینــی محله های اســلام آباد و 
گلکنی بندرعباس با هدف ارتقاء کیفیت 
زندگی و افزایش زیست پذیری در این 
محــلات خبر داد و اظهار داشــت: در 
این برنامه نقش هر یک از دســتگاه ها 
در قالب پروژه های مشــخص تعیین، 

اولویت بندی و زمــان اجرای هر یک 
از این پروژه ها مشخص شده است.وی 
افزود: بر اســاس این برنامه، 53پروژه 
در قالــب برنامه های پیشــگام، کوتاه 
مدت، میان مــدت و بلندمدت از محل 
 اعتبارات دستگاه های اجرایی و شورای 
 برنامه ریزی و توســعه استان اجرایی

می شود.
   اســتاندار هرمــزگان بــا اشــاره به 
اولویت بندی انجام شده برای بازآفرینی 
محله اسلام آباد و گلکنی، تصریح کرد: 
بازگشــایی معبر اصلی شرقی - غربی 
و معبر شــمالی – جنوبی اطراف آبگیر 
برای  مالکیــت   گلنگی، صدور ســند 
پلاک هــا، احــداث فضای ســبز و 
گردشــگری و احیای فضای شــهری 
 اطــراف آبگیــر گلکنــی از جملــه 

برنامه هایی اســت که بــه ترتیب برای 
احیا و بازســازی بافــت این دو محله 
اجرایی مــی شــود.دکتر همتی اضافه 
 کرد: تــا کنون بیــش از 900پلاک در 
 اسلام آباد و گلکنی سند تک برگ دریافت 
کــرده اند و تــا پایان ســال 1400، 
90درصد پلاک های این منطقه سند دار 
می شوند. وی با بیان اینکه نقش تمامی 
دســتگاه ها اعم از اجرایی، زیربنایی و 
اجتماعی در راســتای توانمند ســازی 
محله اسلام آباد مشخص و تدوین شده 
است، گفت: ظرفیت پذیری جمعیت این 
محله در افق 1405 بالغ بر 32هزارنفر 
برآورد شده و برنامه ریزی لازم در این 

خصوص صورت گرفته است.
   اســتاندار هرمزگان ضمن قدردانی از 
همکاری دســتگاه قضایی و شهرداری 

در راســتای اجرای برنامــه های اقدام 
مشــترک، عنوان کرد: برای ســاخت 
 و ســاز در ایــن محلــه در دو قالب 
برنامــه ریزی لازم صــورت گرفته که 
 نخســت صاحبان املاک دارای ســند 
 مــی توانند از طریق تســهیلات بانکی 
پیش بینی شــده برای ساخت مسکن 
اقدام کننــد و در پرداخت هزینه های 
صدور پروانه حداقل از 50درصد معاف 
برخوردار خواهند شــد کــه با مصوبه 
قابل  این معافیت  شورای شهر ســقف 
افزایش است.همتی اضافه کرد: در قالب 
انبوه ســازی نیز صاحبان املاک دارای 
سند حداقل 170میلیون تومان تسهیلات 
دریافت مــی کنند که در ســال آینده 
امکان افزایش این ســقف اعتباری نیز 
وجود دارد. استاندار هرمزگان، همراهی 

و مشــارکت مردم را عامل اصلی برای 
احیای بافت فرسوده عنوان کرد و گفت: 
در محله چاهستانی ها متأسفانه استقبال 
مناسبی از تسهیلات ارائه شده صورت 
نگرفت و امیدواریم با مشارکت مردم و 
استفاده از برخی ازمعافیت هایی که برای 
احیای بافت های فرسوده در نظر گرفته 
 شــده، روند اجرای پــروژه ها در این 

محله ها تسریع پیدا کند.

پشت پرده سیاست 

کارگزاران بر سر چند راهی   
محسن هاشمی: من و جهانگیری از کاندیداهای کارگزاران هستیم اما دیدگاه ها درباره 
کاندیداتوری ظریف مثبت تر اســت . انتخابات ، فصل رای دادن مردم است اما قبل از 
آنان این احزاب و جریان های سیاســی هستند که در موقعیت انتخاب قرار می گیرند. 
هرچه هم اوضاعشان درهم و پیچیده تر باشــد گزینه های بیشتری روی میز خواهند 
داشــت. گزینه هایی که انتخاب بینشان ساده نیست چون برتری چندانی بر هم ندارند. 
اصلاح طلبان و به طور خاص حزب کارگزاران اکنون در چنین اوضاعی است. این طیف 
محافظه کار اصلاح طلب از مدت ها قبل ساز ائتلاف با گزینه غیر اصلاح طلب را می زد اما 
با نزدیک شدن به انتخابات، با نهاد اجماع ساز جدید همراه شد و حالا باید به خواست 
و تصمیم جمع تن دهد مگر آن که بخواهد پرچم اصلاح طلبی را زمین بگذارد و مستقل 
عمل کند که احتمالش هم کم است. با این همه کارگزاران گزینه های ائتلافی و غیر حزبی 
را از روی میز برنداشته است و سعی دارد سایر اصلاح طلبان را به ضرورت حمایت از 
آنان متقاعد کند. آن طور که محسن هاشمی گفته است گزینه های غیرحزبی کارگزاران 
عبارتند از ظریف، زنگنه و پزشکیان که گویا نظرها درباره ظریف مثبت تر است. محسن 
هاشمی با بیان این که من و جهانگیری از کاندیداهای کارگزاران هستیم، از گزینه های 
ائتلافی مثل لاریجانی نام نمی برد اما همین چند روز قبل یک عضو دیگر کارگزاران یعنی 
عطریانفر گفته بود احتمال دارد در نهایت از علی لاریجانی حمایت کنند. بگذریم از این 
که علی مطهری هم با اعلام کاندیداتوری در جایگاه گزینه ائتلافی برای اصلاح طلبان 
قرار گرفته است. پیچیدگی اوضاع کارگزاران وقتی بهتر درک می شود که حواسمان باشد، 
این حزب هنوز تکلیف گزینه حزبی خود را نیز مشخص نکرده است. به گفته محسن 
هاشمی انتخاب بین او و اسحاق جهانگیری است. به نوشته فردا نیوز، این که کارگزاران 
جهانگیری را به رغم آســیبی که در جریان معاون اولی روحانی خورده است، انتخاب 
می کند یا محسن هاشمی را که به اعتقاد برخی بهتر است برای انتخابات شورا و شهرداری 
تهران خرج شود، معلوم نیست. حتی معلوم نیست اصلاح طلبان در این طیف محافظه کار 
از گزینه حزبی خود حمایت کنند یا ظریف را راضی به کاندیداتوری کنند. کارگزاران 
در واقع در یک چند راهی اســت و به تبع آن، اوضاع جریان اصلاحات نیز کاملا در 
هم پیچیده اســت.از سوی دیگر، سید عبدالواحد موسوی لاری عضو شورای مرکزی 
مجمع روحانیون مبارز نیز اگر چه  در نهاد اجماع ساز جدید حضور ندارد اما همچنان 
از چهره های مهم و اثرگذار جریان اصلاحات اســت. موسوی لاری در گفت وگویی با 
»جماران« رفتن به سراغ گزینه های ائتلافی مثل علی لاریجانی و حتی ناطق نوری را 
رد می کند. وی می گوید: »شخصا معتقد نیستم که اصلاح طلبان می توانند روی فردی 
مثل آقای علی لاریجانی به تفاهم برسند؛ خیلی بعید می دانم و چنین چیزی اصلا به ذهنم 
نمی آید که یک روزی اصلاح طلبان دور ایشان جمع شوند و از ایشان به عنوان کاندیدای 
خودشان استفاده کنند.« موسوی لاری در پاسخ به پرسشی که به اظهارات اخیر مرعشی 
مبنی بر این که »اگر آقای ناطق بیاید بی برو برگرد از او حمایت می کنیم« اشاره داشت 
نیز گفت: »این ها بحث هایی است که ایشان گفته و خود من هم فکر می کنم جنس آقای 
ناطق با جنس لاریجانی و امثال او متفاوت است. یعنی اگر آقای ناطق بیاید به احتمال 
زیاد زمینه این که جمع قابل توجهی از اصلاح طلبان از ایشان حمایت کنند، هست؛ اما 
این را باید به آن جمع و اراده خود آقای ناطق واگذار کنیم. فعلا تلقی من این اســت که 
به هیچ نحو آقای ناطق به صحنه نمی آید ولی اگر آقای ناطق بیاید قاعدتا شرایط آقای 

ناطق در جمع اصلاح طلبان با امثال آقای لاریجانی متفاوت است.«

سیگنال مثبت برای تصویب FATF؟ 
 3 عضو مجمع تشــخیص از احتمــال تصویب لوایــح FATF در روزهای آینده خبر 
داده اند، با این حال170نماینده مجلس در مخالفت با پیوســتن به این لوایح بیانیه صادر 
کردند.  همچنان موضوع اف ای تی اف در کشــورمان از موضوعات داغ است و موافقان 
و مخالفان سرسختی دارد. پس از نامه رئیس جمهور به رهبر انقلاب و اجازه ایشان برای 
بررسی مجدد اف ای تی اف در مجمع تشخیص مصلحت نظام ، حالا خبرهای ضد و نقیضی 
درباره تصویب شدن یا نشدن دو لایحه سی اف تی و پالرمو که تکمیل کننده پازل پیوستن 
ما به استانداردهای اف ای تی اف هست به گوش می رسد. روز گذشته ابتدا زمزمه هایی 
مطرح شد مبنی بر این که در جلسه روز چهارشنبه مجمع تشخیص مصلحت نظام، موضوع 
 پیوستن ایران به کنوانسیون های پالرمو و سی اف تی به رای گذاشته می شود و حتی برخی 
گمانه زنی ها حکایت از رای مثبت احتمالی و البته مشروط اعضای مجمع به این دو لایحه 
داشت. در ادامه مصاحبه محمد رضا باهنر عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام با خبرگزاری 
برنا منتشر شد که در آن با لحنی امیدوارانه درباره تصویب این دولایحه بیان می کند اف ای 
تی اف به احتمال زیاد تصویب می شود ولی حق تفحص ها باید در کنار این بررسی شود 
که امروز هم فقط حق تفحص ها مورد بررسی است. دبیرکل حزب جامعه اسلامی مهندسین 
افزود: این که ما چطور به پالرمو و سی اف تی بپیوندیم که در مجامع جهانی اعلام کنیم ما 
علیه تروریسم هستیم و از طرفی این اهرمی برای خنثی سازی مبارزه ایران علیه تحریم ها 
نباشد، این کار فنی و دقیقی است که کمی معطلی دارد. باهنر افزود: در مجمع هنوز درباره 
 اف ای تی اف بحث می شــود و این موضوع یک دور معطل شــد و به نتیجه نرسید. فکر 
می کنم ظرف 15 روز آینده به صحن مجمع بیاید و امیدواریم مجمع نظر خوبی بر اساس 
منافع ملی، داشته باشد. آیت ا... مجتهد شبستری، دیگر عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام 
نیز که از مخالفان تصویب این لوایح اســت، گفته است: »در صورت پذیرش، تصویب این 
لوایح به صورت مشروط خواهد بود« و باید کارگروه اقدام مالی به تعهدات خود عمل کند. 
محمد صدر، عضو مجمع تشخیص مصلحت نیز که از حامیان تصویب این لوایح است، با 
ابراز این که توضیحات مقام های دولتی برخی از مخالفان تصویب این لوایح را مردد کرده، از 
افزایش احتمال تصویب این لوایح خبر داده است. علی ربیعی نیز در نشست خبری خود در 
پاسخ به این سوال که آیا با تصویب FATF مشکلات کشور حل می  شود؟ گفت: کدام 
موضوع در عرصه سیاست است که همه مشکلات را به تنهایی حل کند؟ این انتظاری بی جا 
از پذیرش یک سلسله مقررات مالی بین المللی است اما در عوض ضمانت می دهم رفتن در 
لیست، آثار زیانباری خواهد داشت و هزینه مبادله در کشور را افزایش خواهد داد، صادرات 
و آوردن ارز به چرخه اقتصاد با مشکل روبه رو خواهد شد، دوستان و همسایگان هم تمایل 
کار با ایران را از دست خواهند داد و کسب منفعت از اقتصاد جهانی تقریبا با مشکل مواجه 
خواهد شد و این را هم تضمین می دهم که با تصویب این لوایح، مشکلات اقتصادی کشور 
را با خودتحریمی بیشتر همراه نخواهیم کرد. با وجود همه این خوش بینی ها یک منبع آگاه 
 CFT در مجمع تشخیص مصلحت نظام به خبرگزاری فارس گفت: در خصوص دو لایحه
و پالرمو پیشنهادهای گوناگونی همچنان در دستورکار مجمع قرار دارد و طبق گفته رئیس و 
دبیر مجمع، گمانه زنی های اخیر برخی رسانه ها و اشخاص در پایان یافتن مباحث مربوط ، 
در این موارد عاری از حقیقت است. همزمان قاسم ساعدی نماینده مردم دشت آزادگان در 
مجلس به  فارس گفت: جمعی از نمایندگان با صدور بیانیه ای مخالفت خود را با پیوستن 
ایران به کنوانسیون های FATF اعلام کردند.وی افزود: این بیانیه تاکنون به امضای 170 نفر 

از نمایندگان رسیده و امضاهای آن رو به افزایش است.

انعکاس  

اعتمادآنلاین نوشت: اندیشکده آمریکایی از انتخاب »ریچارد نفیو« از معماران 
 شــبکه تحریم های آمریکا علیه ایران در دوران »باراک اوباما« و نویســنده

 کتاب »هنر تحریم ها« به عنوان معاون نماینده ویژه واشــنگتن در امور ایران 
خبر داد.

الف مدعی شــد: دو نماینده مجلس شورای اســلامی، احمد نادری و نظام الدین 
موســوی، از آغاز رسیدگی قضایی به اتهامات غلامرضا شریعتی، استاندار پیشین 
خوزستان و رئیس فعلی سازمان ملی استاندارد، به اتهام اعمال نفوذ در پرونده امید 
اسدبیگی »ابرمتهم ارزی و مالک  هفت تپه« خبر دادند. کارنامه شریعتی در آلودگی 
هوای خوزستان، سیل های سال های اخیر در این استان، برخورد با کارگران هفت تپه 
و نزدیکی اش به اســدبیگی، مالک خصوصی نیشکر هفت تپه و ماجرای فاضلاب 

اهواز، انتقادهای بسیاری را در سال های اخیر درپی داشته است.
انتخاب مدعی شد: پس از ایجاد درگیری بین سنگ نوردان و افرادی ناشناس در کوه 
سفید درچه، رئیس هیئت کوهنوردی اصفهان، حضور بانوان سنگ نورد را به دلیل 

»حساسیت های موجود« در سالن های این شهر محدود کرد.
نامه نیوز نوشــت: کمال الدین سجادی، عضو هیئت اجرایی شورای وحدت گفت: 
مذاکرات با شــورای ائتلاف قطع نشــده و ادامه دارد تا هر دو یکی شوند. البته اگر 
چهره ای بیاید که مورد اجماع دو طرف باشد، طبیعتا هر دو مکانیزم یکی می شوند. 
در واقع اگر آقای رئیسی بیاید این اتفاق می افتد، به ویژه آن که ایشان در سال 96 

حدود 16 میلیون رأی آورد.
ربیعی: بدون لغو تحریم ها، ادعای آمریکا مبنی بر اعتقاد به دیپلماسی ریاکارانه است 

علی ربیعی سخنگوی دولت در نشست خبری خود با خبرنگاران درباره نشست 
کمیســیون مشترک برجام و اعلام آمادگی آمریکا برای شرکت در آن و همچنین 
درخصوص شروط ایران در این باره تصریح کرد: پیشنهاد سه کشور اروپایی برای 
برگزاری نشست این گروه و حضور آمریکا به عنوان مهمان در آن ابتکاری برای 
حل مســائلی بود که ترامپ به وجود آورده ولی این زمان، زمان مناسبی نیست 
زیرا بدون لغو تحریم ها، ادعای آمریکا مبنی بر اعتقاد به دیپلماســی، یک لفاظیِ 
ریاکارانه و غیرقابل قبول اســت. سخنگوی دولت گفت: ما به دیپلماسی به عنوان 
تنها راه خروج از بن بستی که آمریکا ایجاد کرده، معتقد هستیم ولی حداقل حسن 
نیت این است آمریکا که از تعهدات اولیه خود مطابق قطعنامه 2231 سرباز زده، 
آن را اجرا کند و منتظر اقدام آمریکا هستیم و دولت آقای بایدن نمی تواند سیاست 
ترامپ را اجرا کند و توقع نتیجه دیگری داشته باشد. اولین قدم بازگشت به برجام 
و انجام تعهدات است و ایران در برجام حضور دارد و اعلام کرده که بعد از اجرای 
تعهدات آمریکا، اقدامات جبرانی خود را متوقف می کند. سخنگوی دولت در پاسخ 
به سؤال خبرنگار تسنیم درخصوص واکنش ایران به قطعنامه  ضدایرانی که میان 
اعضای شورای حکام آژانس بین المللی انرژی اتمی از سوی آمریکا توزیع شده 
است، گفت: توقف اجرای پروتکل الحاقی بر اساس قانون مصوب مجلس اقدامی 
توازن بخش بر مبنای بند 36 برجام بود که به یک طرف حق می دهد در صورت 
پایبند نبودن طرف های دیگر به تعهدات خود، متقابلًا تعهداتش را به طور جزئی 

یا کلی متوقف کند.

تازه های مطبوعات

وطن امروز- این روزنامه نوشت: ایران باید در واکنش به صدور)احتمالی( قطعنامه شورای 
حکام، علاوه بر نادیده گرفتن توافق با آژانس، گزینه های دیگر برنامه هســته ای از جمله 
حرکت به سمت غنی ســازی 60 درصد را که در بیانات اخیر رهبر معظم انقلاب نیز به آن 
اشاره شد، در دستور کار قرار دهد. علاوه بر این باید فرایند غنی سازی اورانیوم فلزی که به 
دستور رئیس جمهور فعلا به صورت موقت متوقف شده است، با تمام توان بار دیگر آغاز شود.

جام جم- این روزنامه با تیتر »شکست حقوقی آمریکا از رسانه ملی« نوشت: دادگاه لاهه، 
دولت آمریکا را به اســترداد اموال صدا و ســیما با پرداخت یک میلیون و 300هزار دلار 

محکوم کرد.
جوان-این روزنامه در باره کاندیداتوری سیدحســن خمینی نوشت: حسن خمینی سابقه 
مدیریتی چندانی ندارد. تولیت حرم امام خمینی را به وصیت پدرش و درخواســت خود از 
رهبری، از جوانی و بدون هیچ سابقه مدیریتی بر عهده گرفت که همان هم با کلی انتقاد همراه 
است. او چگونه می تواند در رأس یک قوه، مدیریت موفقی داشته باشد و کشور را اداره کند؟ 
از سویی آیا با این حجم انتقادات درباره سوءمدیریت حسن خمینی او می تواند موج عظیم 
برانگیزد؟ امید اصلاح طلبان البته به عملیات های رسانه ای و دوقطبی سازی و تخریب رقیب 

است، نه این که سابقه حسن خمینی نشانی از کارآمدی داشته باشد.
سازندگی- نهاد حزب کارگزاران در گزارشی درباره تحرکات انتخاباتی آذری جهرمی نوشت: 
آذری جهرمی با سیدحسن خمینی، احمد مسجدجامعی، علی لاریجانی و حسین دهقان دیدار 
انتخاباتی داشته  است البته آذری جهرمی نمی خواهد تنها حمایت یک طیف سیاسی را داشته 
باشد و دیدارش با علی لاریجانی هم در این راستاست. او به ائتلاف های انتخاباتی نگاه جدی 

دارد و دیدارش با حسین دهقان می تواند در راستای یک ائتلاف انتخاباتی باشد.
اعتماد- این روزنامه نوشــت: تا همین دیروز گفته می شد اگر سیدابراهیم رئیسی کاندیدای 
جریان اصولگرا باشــد، اجماع قطعی است اما این طور که معلوم است این هم خوش خیالی 
است. دلیلش نیز اخباری است که در رسانه ها و کانال های تلگرامی درباره عزم کاندیداتوری 

سعید محمد به  رغم حضور رئیسی در انتخابات منتشر شد.
بلبشوی مواجهه مسئولان با رمزارزها !

گزارش یک نهاد دولتی برای تعدادی از اعضای کابینه نشــان می دهد در کنار موضوعات 
مربوط به مدیریت و سامان دهی بازار رمزارزها در کشور، باید مسئله مهم افزایش آگاهی و 
سواد مردم در این حوزه را نیز جدی گرفت چراکه بررسی ها نشان می دهد در سال 1397، 
نوع پوشش اخبار این حوزه و اظهارنظر مسئولان در خصوص استخراج رمزارز مثبت اما در 
سال 98 منفی بوده و در حالی که استقبال از سرمایه گذاری در این موضوع در سال های قبل 

مثبت بوده، ناگهان برخوردهای سخت با فعالان این بخش صورت گرفته است.
جولان کرونای جهش یافته در خوزستان 

طبق گزارش یک مقام مســئول به تعدادی از مدیران نهاد ریاست جمهوری، شیوع ویروس 
کرونای انگلیسی در برخی مناطق خوزستان قابل توجه و نیازمند مراقبت بیشتر است به گونه 
ای که از 10 نمونه ارسالی از جنوب استان مذکور، 9 نمونه ویروس جهش یافته بوده است و 
کوتاه بودن موج های قبلی و آماده نبودن جسمی مردم در کنار نبود کنترل مناسب، باعث شده 

بیماری در این استان به سرعت افزایش یابد.

استاندار هرمزگان خبر داد

معافیت 50 درصدی هزینه صدور پروانه ساخت در محله اسلام آباد 

منطقه  مخابرات  مدیر   // خبر  گروه 
هرمزگان از ایجاد دو سایت G 5 در 
جزیره کیش به صورت پایلوت خبر 

داد. 

  به گزارش خبرنــگار دریا ؛  مهندس 
امیر یگانه با اعلام این مطلب اظهار کرد: 
در ادامه راه اندازی سایت های نسل پنجم 
 5 G اینترنت همراه در کشور، دو سایت
در جزیره کیش در حال جانمایی است.

وی افــزود: نصــب و راه انــدازی این 
دو سایت توســط همراه اول به عنوان 
پایلوت در جزیــره کیش بزودی آغاز 
می شود.مدیر مخابرات منطقه هرمزگان 

همچنین عنوان کرد: طی یک سال اخیر 
بیش از 800 تکنولوژی G 3 و G 4 در 
نقاط مختلف هرمزگان بخصوص مناطق 
روستایی نصب و راه اندازی شده است 
که هرمزگان را در میان استان های برتر 
کشور در زمینه توسعه شبکه قرار داده 

است.
  گفتنی اســت اینترنت G 5 می تواند 
از تمامــی قابلیت هــای موجــود در 

ســرویس های شــبکه اینترنت محلی 
مانند LAN و همچنین شبکه اینترنت 
 خارجــی مثــل WAN پشــتیبانی 
کند. چنیــن امکاناتی بــه دلیل وجود 
پشتیبانی از قابلیت سرویس های مختلف 
 WiFi، Z WAve، LorA، از جمله

G 3 و G 4  فراهم شده است.
   همچنین باید اظهار داشت که فناوری 
نسل پنجم اینترنت های همراه هوشمندتر 

است.
  این فناوری به طریقی تنظیم شــده تا 
اینترنت را بین برنامه ها بر اســاس نیاز 
اصلی آن ها تقسیم کند و مصرف انرژی 
را کاهش دهد. چنین هوشمندســازی 
 به اپراتورها اجــازه می دهد با مصرف 
 کمتر انــرژی کنترل بیشــتری بر روی 
شــبکه هوشمندسازی شــهری داشته 

باشند.

گروه خبر // سرپرست معاونت سیاسی، امنیتی و 
اجتماعی استانداری هرمزگان با تاکید بر تکریم 
خانواده های معظم شــهدا و ایثارگران، گفت: 
تکریم و تجلیل از خانواده های معظم شــهدا، 
جانبازان و ایثارگران و آزادگان به عنوان صاحبان 
اصلی انقاب اســامی به صورت ویژه پیگیری 
شــود و این مهم ســیره عملی مولای متقیان 

حضرت علی علیه السام بوده است.
   بــه گزارش خبرنــگار دریا ، دکتــر علی رئوفی 
در جلســه شــورای هماهنگی و نظــارت ترویج 
فرهنگ ایثار و شــهادت اســتان هرمزگان، با اشاره 
به اهمیت اشــتغال فرزنــدان شــهدا و ایثارگران، 

عنوان کرد: برگزاری کلاس های آموزشــی در بدو 
 خدمت ویژه فرزندان شــهدا و ایثارگــران با هدف 
 توانمند سازی آنها پیگیری و دنبال شود.وی افزود: تمامی 
ســهمیه های استخدامی که از ســوی دستگاه های 
اجرایی ویژه فرزندان شــهدا و ایثارگران اختصاص 
می یابد، ضروری اســت با برنامه ریزی و برگزاری 
دوره های آموزشــی به صورت کامل جذب شــود. 
سرپرســت معاونت سیاســی، امنیتــی و اجتماعی 
اســتانداری هرمزگان خاطرنشــان کــرد: با توجه  
بــه محدودیت دســتگاه های اجرایــی در جذب 
 نیروی انســانی و لــزوم چابک ســازی دولت، از 
ظرفیت های دیگری نظیر تســهیلات خود اشتغالی 

برای اشتغال فرزندان شهدا و ایثارگران در دستور کار 
قرار دارد. رئوفی در همین خصوص اظهار داشــت: 
ارائه آمــوزش های فنی و حرفه ای، مهارت آموزی 
و کارآفرینی کمک شایانی به بهبود اشتغال فرزندان 
شهدا و ایثارگران می کند. سرپرست معاونت سیاسی، 
 امنیتی و اجتماعی اســتانداری هرمزگان با اشاره به 
مشــاوره های ارائه شــده بــه فرزندان شــهدا و 
 ایثارگران در زمینه اشــتغال، تصریح کرد: خروجی 
مشاوره های ارائه شده به فرزندان شهدا و ایثارگران 
در زمینه اشــتغال آنها از اهمیت بسزایی برخوردار 
است. وی با اشــاره به تفاهم نامه هایی که با صنایع 
غــرب بندرعباس برای اشــتغال فرزندان شــهدا و 

ایثارگران منعقد شده است، افزود: عملیاتی شدن تفاهم 
نامه های انعقاد شــده با صنایع غرب بندرعباس در 
زمینه اشتغال فرزندان شهدا و ایثارگران توسط بنیاد 
شــهید و امور ایثارگران استان پیگیری شود و موانع 
عملیاتی شــدن آنها به کارگروه جهت تصمیم گیری 
با حضور مدیران صنایع ارائه شود.رئوفی با تاکید بر 
تکریم خانواده های معظم شهدا و ایثارگران، تصریح 
کرد: تکریم و تجلیل از خانواده های معظم شــهدا، 
جانبازان و ایثارگــران و آزادگان به عنوان صاحبان 
اصلی انقلاب اسلامی به صورت ویژه پیگیری شود و 
این مهم سیره عملی مولای متقیان حضرت علی علیه 
السلام بوده است.سرپرست معاونت سیاسی، امنیتی 
و اجتماعی اســتانداری هرمزگان خاطرنشان کرد: 
خروجی جلسات و انجام کار برای مردم که ملموس 

باشد از اهمیت بسزایی برخوردار است.

اعطای تسهیلات خود اشتغالی برای اشتغال فرزندان شهدا و ایثارگران 

روابط عمومی 
بیاييد طراوت و شادابی را با مصرف آبزيان به روحمان هديه دهيم شیلات هرمزگان 

دو سایت G 5 در کیش راه اندازی می شود 
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مفقودی 

پایان عملیات زیرساخت گردشگری خور آذینی
  گروه خبر // سرپرست اداره کل میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دســتی هرمزگان، از پایان 
عملیات برق رسانی به خور آذینی سیریک خبر 

داد.
    به گزارش خبرنگار دریا ، ســهراب بناوند بابیان 
این مطلب گفــت: »این عملیات بااعتبــاری بالغ بر 

 19 میلیارد ریال در شهرســتان ســیریک انجام شده 
است.« 

   او با اشــاره به اینکه در این عملیات، سه کیلومتر 
عملیات برق رسانی به اسکله گردشگری خور آذینی 
انجام شده افزود: »با تکمیل این زیرساخت گامی مهم 
در توسعه گردشگری شهرستان سیریک برداشته شده 

و این شهرستان می تواند به عنوان یکی از مقاصد اصلی 
ســفر گردشــگران داخلی و خارجی معرفی شود.« 
تالاب بین المللی خور آذینــی، یکی از چهار تالاب 
بین المللی هرمزگان بوده و به دلیل وجود رویشــگاه 
جنگل حــرا و چندل به عنوان یکــی از تالاب های 

منحصربه فرد کشور شناخته می شود.

 گروه خبر // امســال ۲0۴ فروند 
مد  شناورسازی  شرکت  در  شناور 
ساخته  قشم  شهرستان  کندآلوی 

شده است.
  بــه گزارش خبرنــگار دریا  ؛ مدیر 
کندآلوی  مد  شناورســازی  تعمیرات 
قشــم گفت: این شــناور ها بدســت 
متخصصان ایرانی ســاخته شده و از 

فایبرگلاس، کربنی و آلومینیومی  نوع 
مسافربری است.عباس سالاری افزود: 
با ساخت این شناور ها از خروج بیش 
از 40 میلیون دلار ارز جلوگیری شده 
ساخته  شــناور های  گفت:  است.وی 
شده این شــرکت در اندازه های طولی 
8 تا 65 متر اســت که با بومی سازی 
سازی  کشــتی  فنون  پیشــرفته ترین 

تعمیرات  می شــود.مدیر  ساخته  دنیا 
افزود:  شناورسازی مد کندآلوی قشم 
شناور های ساخته شده علاوه بر نیاز 
استان به استان های بوشهر، خوزستان 
و سیستان و بلوچســتان نیز فرستاده 
اند.ســالاری گفت: مرحله دوم  شده 
یارد تعمیرات این شرکت در زمینی به 
مســاحت 18 هزار متر مربع تا پایان 

ســال هزار و 400 به بهــره برداری 
می رســد.وی افزود: با بهره برداری از 
این طرح بــرای 100 نفر به صورت 
ایجاد شده است.شرکت  مستقیم شغل 
شناورسازی مد کندآلوی قشم در 50 
کیلومتری شــهر قشم و در کوتاه ترین 
فاصله دریایی با جزیــره هنگام، در 

دهانه تنگه هرمز واقع شده است.

مدیرکل نوسازی مدارس هرمزگان:
۳طرحهرمزگاندرهمایش

»مدرسهایرانی،معماریایرانی«برترشناختهشد
  گــروه خبر //  مدیرکل نوســازی، توســعه و تجهیز مدارس 
هرمزگان گفت: ســه طرح از واحد فنی نوسازی مدارس استان به 
دبیرخانه نهمین همایش مدرسه ایرانی، معماری ایرانی ارسال شد 
که همه این طرح ها برتر شــناخته شد. به گزارش خبرنگار دریا ؛ 
سید فخرالدین هاشــمی با اعلام این خبر به رسانه ها اظهارداشت: 
طرح های ارائه شده شــامل طراحی مدرسه یک کلاسه روستایی 
بندر جاسک،طراحی مدرسه سه کلاسه روستایی پای تاوه بستک 
و طراحی مدرسه عشــایری کوشاه احمدی حاجی آباد است.وی 
بیان داشــت: طراحی این فضاهای آموزشی روستایی و عشایری 
در راستای کیفیت بخشی فضاهای آموزشی با تلاش مهدی باوقار 
زعیمی معاون فنی نوسازی مدارس هرمزگان به عنوان طراح و با 
همکاری مهسا بختیاری و امین میری صورت گرفته است.مدیرکل 
نوسازی مدارس هرمزگان اظهارداشت: در هشتمین همایش مدرسه 
ایرانی، معماری ایرانی نیز اداره کل نوسازی، توسعه وتجهیز مدارس 
هرمزگان مقام نخست را کســب کرد.هاشمی یادآورشد: همایش 
مدرســه ایرانی، معماری ایرانی هر ساله با حضور همه استان ها با 
رویکرد هویت بخشی به فضاهای آموزشی، تربیتی و ورزشی برگزار 
می شــود که بعد از داوری آثار و طرح های برتر مشخص و معرفی 
می شوند.نهمین همایش ملی و دومین همایش بین المللی مدرسه 
ایرانی، معماری ایرانی روز سه شنبه دوازدهم اسفند ماه در مدرسه 
مانــدگار دارالفنون تهران با حضور وزیر آموزش وپرورش و وزیر 

راه وشهر سازی برگزار شد.

هنرمندانموتورمحرکهفرهنگوهنرهستند
  گروه خبر // مدیر کل فرهنگ و ارشــاد اسلامی هرمزگان در 
جلسه با اعضای هیات مدیره انجمن هنرهای تجسمی بندرعباس 
گفت : هنرمندان موتور محرکه فرهنگ و هنر هســتند.به گزارش 
خبرنــگار دریا  ، رضا کمالــی زرکانی ضمن تاکیــد بر اهمیت 
 انجمن هنرهای تجســمی افزود : هنرهای تجســمی شناســنامه 
 فعالیت های فرهنگی محسوب می شود و قضاوت اولیه عموم مردم به 
برنامه ها و رویدادهای فرهنگی – هنری بر اساس تبلیغات ، پوستر، 
بروشــور و ... است که توسط هنرمندان و گرافیست های تجسمی 
انجام می پذیرد.وی اضافه کرد : بســیاری از افتخارات فرهنگ و 
هنر هرمزگان مربوط به حوزه هنرهای تجســمی است و با ترکیب 
 جدید هیات مدیره این انجمن به موفقیت های آن در سطح ملی و 
بین المللی بســیار امیدواریم.مدیر کل فرهنگ و ارشــاد اسلامی 
هرمــزگان لازمه موفقیــت و افتخار آفرینــی را اتحاد و همدلی 
هنرمندان دانست و بر عضو گیری جدید و استفاده از همه سلایق و 
ظرفیت ها در حوزه تجسمی تاکید کرد.گفتنی است : در پایان این 
 نشست، احکام اعضای هیات مدیره انجمن هنرهای تجسمی ابوذر 
نوروزی نژاد ، ســارا عباســی ، آرش اباذر پور ، شقایق یابنده ، 
معصومه شــاهین زاده ، امین صادقی، مهری لشکری، فرح امینی و 
یوسف بهرامی توسط مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی هرمزگان 

تقدیم شد.

خبر

طب سنتی در شهر هنگویه 

گروه گزارش//  طب ســنتی با اســتفاده از 
گیاهان دارویی در دوران گذشته در جوامع 

متعدد کاربرد زیادی داشت.
   مناطق خلیج فارس و کرانه ها، پســکرانه ها، 
دشت و کوه های آن، مکان مناسبی برای رویش 
گیاهان دارویی می باشد. رویش این گیاهان در 
تمامی طول سال به ویژه در فصل زمستان و بهار 
بوده و افراد محلی وقتی به کوه و صحرا می رفتند، 
گیاهان دارویی را جمع آوری می کردند و در خانه 
خشک نموده و در ظروف مختلف قرار می دادند. 
شهر هنگویه در پسکرانه های خلیج فارس دارای 
دشت وسیعی است که گیاهان دارویی زیادی هم 
در این دشت می رویدو کوه های هنگویه نیز مکان 
خوبی برای رویش گیاهان دارویی بوده است. در 
گذشــته های دور در شهر هنگویه همانند سایر 
شهرهای جنوب ایران پزشک و درمانگاه وجود 
نداشت و بســیاری از بیماری ها توسط طبیبان 
محلی و به عبارتی افراد محلی رفع می شد. افراد 
کهنسال خانواده ها در بستر زمان یاد گرفته بودند 
که چه داروی گیاهی برای چه نوع بیماری مناسب 
است و تجربیات خود را به نسل های بعد نیز منتقل 
می کردند و درمان نسبی هم به وسیله این داروهای 
 محلی صــورت می گرفت. افراد محلی به خوبی 
می دانستند که در چه موقع روز و چندبار باید این 
داروهای گیاهی را استفاده کنند. شاید داروهای 
گیاهی اثرات فوری داروهای کنونی را نداشــت، 
اما در نوع خودشان و با توجه به جامعه آن زمان 
بســیار مفید بودند. هنوز هم بسیاری از افراد از 
داروهای گیاهی برای درمان اســتفاده می کنند و 
اســتفاده از داروهای گیاهی توسط افراد کهنسال 
بیشتر اســت. این نوشــتار که با حمایت های 
فرهنگی شورای اسلامی شهر هنگویه و شهردار 
فرهنگ دوست و پر تلاش این شهر جناب آقای 
مهندس محمد اسفندمر به رشته تحریر می آید در 
نظر دارد به نقش طب سنتی در سلامت مردم شهر 
هنگویه پرداخته و نشان دهد که شیوه درمان در 
طب ســنتی به چه صورت بوده و چه داروهای 
 گیاهی برای طب ســنتی در هنگویه اســتفاده 
می شده است . صحرای وسیع هنگویه چه نقشی 

در تامین گیاهان دارویی داشته است.
  طب سنتی شــامل جنبه های پزشکی در دانش 
سنتی است که در جوامع گوناگون و در نسل های 
مختلف پیش از دوران پزشــکی مدرن شــکل 
گرفته است. طبق تعریف سازمان بهداشت جهانی 
)WHo(، طب ســنتی »مجموعه ای است از 
دانسته ها، مهارت ها و اعمال که بر پایه نظریه ها، 

باورهــا و تجربه های بومی فرهنگ های مختلف 
اســت، خواه قابل شرح باشــد یا نباشد، که در 
بهداشت و نیز پیشگیری، تشخیص، بهبود و مداوای 
بیماری های جســمی و ذهنی مورد استفاده قرار 
می گرفتند. شهر هنگویه طبیبان سنتی زیادی داشته 
اســت که آن ها هم آقا و هم خانم بوده و همواره 
مردم به آن ها رجوع می کردند. طب سنتی درمان 
بیماران از طریق گیاهان دارویی در شهر هنگویه 
در ادوار متعدد تاریخی رایج بوده است. سئوالی که 
همواره به ذهن متبادر می شــود این است که چه 
گیاهانی در طب سنتی مردم شهر هنگویه استفاده 
می شده است و شیوه استفاده از گیاهان دارویی 
برای درمان بیماران به چه صورت بوده است. در 
بسیاری از موارد چند گیاه دارویی را با هم مخلوط 
می کردند تا اثرات درمانی آن بیشــتر گردد. در 
خانه های هنگویه صندوقچه ای به گیاهان دارویی 
اختصاص پیدا می کرد و در بسیاری از موارد این 
 گیاهان دارویی را در شیشــه هــای در طاقجه 
اتاق ها نگهداری می کردند. بیشتر مردم هنگویه 
زمانی که به دشت هنگویه در فصل بهار و دیگر 
فصول می رفتند، گیاهــان دارویی زیادی از این 
دشــت برای خود به خانه می آوردند. در دوران 
گذشته در شــهر هنگویه چون مردم از غذاهای 
طبیعی اســتفاده نموده و تحرک زیادی داشتند، 
بیماری هایی چون چربی خون، قند خون و غیره 

همانند سایر شهرهای جنوب ایران نسبت به اکنون 
کمتر بوده است. در هر صورت طب سنتی با تمام 
فراز و فرود آن برای مردم شــهر هنگویه همانند 
سایر نقاظ کشور در بستر زمان مفید بود. در طب 
سنتی از گیاهان دارویی استفاده می شد که بیشتر 
 آن ها در مناطق اطراف و دشــت هنگویه روییده 
می شد و در بسیاری از موارد نیز از گیاهان دارویی 
 که از شــهرهای اطراف آورده می شــد، استفاده 
می گردید. طبیان محلی به خوبی واقف بودند که 
چه نوع گیاه دارویی برای چه سنی مفید است و 
اندازه این داروها نیز در وقت اســتفاده مهم بوده 
اســت. البته در برخی از موارد اشتباهاتی نیز در 
مورد تجویز داروهای محلی صورت می گرفت که 
ممکن بود بیمار را با مشکلاتی مواجه سازد. چون 
مواردی پیش می آمد که مشــخص نبود، فرد به 
چه نوع بیماری مبتلا شده است. افراد حاذقی نیز 
پیدا می شدند که قدرت تشخیص آن ها در تعیین 
نوع بیماری بسیار خوب بود. معمولا مردم شهر 
هنگویه به خوبی طبیبان محلی داخل شهر را به 
خوبی می شناختند و بر اساس تجربه می دانستند 
کــه به نزد چه طبیبی مراجعــه نمایند. داروهای 
گیاهی و درختانی که مورد استفاده قرار می گرفت 
هر کدام دارای خواص ویژه ای بود که در در ادامه 
 برخی از آن ها پرداخته شــده و خواص درمانی 

آن ها نیز مورد بررسی قرار می گیرد. 

همانند تمامی نقاط جنوب ایران در شهر هنگویه 
نیز اســتفاده از اجزای متعــدد خرما نیز در طب 
ســنتی کاربرد زیادی داشت. محصولات متعدد 
نخل در طب ســنتی کاربرد زیادی دارد. شــیره 
خرما برای کمبود آهن در آن زمان که قرص آن 
وجود نداشت بسیار مفید بود. برخی از انواع خرما 
مسهل قوی بوده و تامین کننده ویتامین های بدن 
افراد بوده است. خرما بدن را گرم می کند و خون 
غلیط پاکیزه ای به وجود می آورد و جوشــیده 
آن در التهاب و ســرفه های خشــک و التهاب 
ریه و تحریک مجاری ادارار مفید اســت. خرما 
 برای ســرطان نیز مفید است. چون دارای منیزیم 
می باشــد که در درمان ســرطان اثر دارد. خرما 
همچنین دارای ویتامینA  می باشــد که باعث 
تقویت مو، قوه بینایی و رشــد اندام ها  در اطفال 
و نوجوانان می شود. خرما در تقویت حافظه نیز 
تاثیر زیادی دارد. در شهر هنگویه همچنین از برگ 
 و میوه درخت کنار)سدر( در طب سنتی استفاده 
می شده است. برگ درخت سدر برای عدم ریزش 
مو بسیار مفید است. بسیاری از درختچه هایی که 
در کنار رودخانه اطراف هنگویه روییده می شد 
 )morr(نیز در طب سنتی استفاده می گردید. مور
در طب سنتی هنگویه در برخی از موارد کاربرد 
داشت. مور گیاهی است با برگ های ریز و پرزدار 
و طعم تلخ که برای رفع تب مصرف می شــود و 

طرز تهیه این دارو به این صورت اســت که برگ 
خشک مور را در هاون می کوبند و قطره قطره آب 
به آن اضافه می کنند تا مایعی سبز رنگ به دست 
آید. ســپس از آن مایع سبز رنگ را با صافی یا 
پارچه ایی نازک صاف می کنند و قبل از صبحانه 
آن را میل می کنند) ســعیدی،1386،ص404( 
آویشن در طب سنتی هنگویه همانند سایر مناطق 
کشور کاربرد زیادی داشت. آویشن از گیاهان شفا 
بخش اســت که در معالجه بیماری های مختلف 
مورد اســتفاده قرار می گیرد و در بیشتر مناطق 
جنــوب ایران و اطراف هنگویه مــی روید. این 
 گیاه ضد درد وتشــنج است و خون را به جریان 
می اندازد. هوش و قــوه ادراک را زیاد می کند، 
قابض و مقوی است و برای نارسایی کبد مفید است. 
آویشــن در عفونت های ریوی، زکام، برونشیت، 
آنژین، سوهاضمه، دل درد، ورم امعاء نیز مصرف 
می شود) افشار سیستانی، 1369،ص671-672( 
و این بیماری های بود که در جنوب ایران و و شهر 
هنگویه  در گذشته بسیار شایع بود. الیه نیز در طب 
سنتی کاربرد داشت گیاه الیه) مریم گلی( که بیشتر 
 در برخی از نقاط جنوب ایران به صورت خودرو 
می روید. برای درمان تشنج، تب، نقرس، رماتیسم، 
سرگیجه، میگرن، کم کردن قند خون و ضعف معده  
مفید است. برای معالجه معده، تب، رماتیسم 15 
 تا 30 گرم بــرگ گیاه را در یــک لیتر آب دم 
 می کنند و پــس از هر غذا یک اســتکان میل 
می کنند برای شستشوی زخم نیز 15 تا 30 گرم 
برگ آن را در یک لیتر آب جوشانده و پس از سرد 
شــدن محل زخم را می شویند. از این گیاه بعضا 
در هنگویه هم استفاده می شد. مورت)murT( نیز 
 در طب سنتی کاربرد خوبی دارد. این گیاه دارای

 برگ های ضخیم و خاردار اســت و گل و میوه 
آن را جوشــانده تا به شیره تبدیل شود و از شیره 
آن بــرای دل درد و دل پیچه کودک و گلو درد و 
 ورم معده و ورم لوزه بــه کار می رود. همچنین 
برگ های آن را داغ کرده و بر روی زخم هایی که 
هنوز دهان باز نکرده اند، می گذارند و در گذشته 
بســیار پر کاربرد بوده است. در طب سنتی شهر 
هنگویه گیاهان دارویی نظیر مروتهر، مرو خش، 
خاکشیر، شربتی و غیره نیز کاربرد زیادی داشت 
و در خانه بیشتر مردم شهر هنگویه در گذشته این 
گیاهان دارویی وجود داشــت. به تدریج برخی 
از گیاهان دارویی از شــهرها و مناطق اطراف نیز 
وارد شــهر هنگویه شد و به تدریج مردم هنگویه 
چگونگی اســتفاده از آن را به خوبی یاد گرفتند 
 و هنوز هم این گیاهان دارویی مورد استفاده قرار 
می گیرند که در نوشتار آتی به صورت مفصل به 
دیگر گیاهان دارویی که در طب ســنتی هنگویه 

کاربرد داشت، پرداخته می شود.

دکترمحمد حسن نیا / دریا
@ gmail.comM.hassannia1354

)قسمت اول(

تولید ۲0۴ فروند شناور در مد کندآلوی قشم 

  

  

آگهی حصروراثت
احتراماً آقا عبداله ایرانی فرزند علی اهل وساکن شهر دشتی طی دادخواستی اعلام داشته است که مرحوم پدرش شادروان علی 
ایرانی فرزند محمد به شناسنامه 4709683786 که در تاریخ 1386/5/17در اقامتگاه دائمی خود به رحمت خدا رفته و وارث 

حین الفوت وی عبارتند از و ....
 1- عبداله ایرانی فرزند علی به شماره شناسنامه 1245 متولد 33/8/2 پسرمتوفی .2- محمد ایرانی فرزند علی به شماره شناسنامه 

1046 متولد 1327/6/11 پسرمتوفی . 3- مریم  ایرانی فرزند علی به شماره شناسنامه 1045 متولد 1326/2/4 دختر متوفی .
4- فاطمه ایرانی فرزند علی به شماره شناسنامه 1047 متولد 1328/8/1 دختر متوفی .5- حلیمه ایرانی فرزند علی به شماره 

شناسنامه 1246 متولد 1335/11/1 دختر متوفی . ولاغیر ضمناً دارایی نامبرده در هنگام فوت بیش از پانصد میلیون می باشد .

رئیس شورای حل اختلاف دشتی 

آگهی حصروراثت
احتراماً  مفروض می دارد خواهان اسماعیل خردو فرزند ابراهیم با هویت کامل به این شورا مراجعه نموده واشعارنموده شادروان 

ابراهیم خردو فرزند محمد به 1387/5/8 به رحمت ایزدی پیوسته و وراث وی حین الفوت عبارتند:
 1- اسماعیل خردو فرزند ابراهیم متولد 1336/6/15 به ش.ش 62 فرزند مرحوم.

2- عایشــه روان خواه فرزند حســن متولد 1305/7/1 به ش.ش 45 همسر مرحوم.3- عبدالعزیز خردو فرزند ابراهیم متولد 
1338/5/11 به ش.ش یک فرزند مرحوم.4- زلیخا خردو فرزند ابراهیم متولد 1341/7/2 به ش.ش 3 فرزند مرحوم.

5- فاطمه خردو فرزند ابراهیم متولد 1327/6/8 به ش.ش 67 فرزند مرحوم.و دیگر وارثی ندارد.
لطفا ضمن درج در روزنامه نتیجه را به این شورا ارسال فرمایید .

شورا ی حل اختلاف شعبه 3 پارسیان   

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

مفقودي
کارت شناسایی خودرو سواری رنو  لوگان  پلاک 38291 قشم شخصی مالک احمد 

  r005070 شماره موتور  vF1LSrFB4CA587966 نوربخش شماره شاسی خودرو
مدل 2012 رنگ سفید مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد 

دعوت به همکاری

طرح : علیرضا بهاری

پارک علم و فناوری هرمزگان ، به صورت قرارداد کار معین از کلیه متقاضیان واجد شرایط از طریق آزمون و مصاحبه 
تخصصی دعوت به عمل می آورد . علاقمندان می توانند حداکثر تا تاریخ 1399/12/20 مدارک مورد نیاز را به آدرس: 
 بندرعباس بلوار امام خمینی)ره( - خیابان آیت الله غفاری شــمالی - حد فاصل فرهنگسرای طوبی و پمپ بنزین - 

برج فناوری هرمز - پارک علم و فناوری هرمزگان دبیرخانه پارک ، صندوق پستی 7914918699 ارسال نمایند .

توضیح : اولویت با بکارگیری فارغ التحصیلان دانشگاه های معتبر می باشد .
مدارک مورد نیاز : تصویر کارت ملی ، تصویر تمامی صفحات شناسنامه ، کپی برابر با اصل آخرین مدارک تحصیلی ، 

سوابق و رزومه کاری ، کپی کارت پایان خدمت و یا معافیت دائم ) ویژه آقایان (

رشته تحصیلی

ریاضی و آمار و حسابداری کلیه گرایش ها

علوم ارتباطات تمامی گرایش ها – مدیریت رسانه – علوم 
اجتماعی – مهندسی فناوری اطلاعات تمامی گرایش ها – 

مهندسی نرم افزار تمامی گرایش ها

مقطع تحصیلی

کارشناسی ارشد/ دکترا

کارشناسی ارشد/ دکترا

تعداد

یک نفر

یک نفر

شرایط مورد نیاز

آشنایی با حوزه مالی و بودجه 
و نرم افزارهای مرتبط

آشنایی با حوزه روابط عمومی 
و نرم افزارهای مالتی مدیا

شناسه آگهی: 1106088



امام  حسین )ع( : در اصلاح اخلاق خویشتن بکوشید
) روضه بحار ج 2 ص 148(

ثواب انتشار حدیث روز تقدیم به : روزنامه منطقه جنوب کشور
بنیانگذار روزنامه دریا

زنده یاد حاج ایوب دبیری نژاد

آئین نامه اخلاق حرفه ای روزنامه دریا
روزنامه نگار موظف است ضمن دفاع از آزادی خبر و تفسیر و 
انتقاد، اسرار حرفه ای خود را حفظ کند و از افشای اطلاعات و 
اخباری که به صورت محرمانه به دست می آورد به جز مواردی 

که با حکم دادگاه مشخص می شود، خودداری کند.

نمايندگي استانها:
جنوب سیستان و  بلوچستان  شهریار سروش 09158453646         
کرمان  آرزو توکلی چترودی            034-91019101     
کهگیلویه و بویراحمد  علیزاده             09173413270  
یزد    علیرضا حائری زاده                 09334053156          
فارس عزیزاله قهرمانی                     09171140997   
خوزستان  حسن سیلاوی                 09362706723
بوشهر    مهران سلطانی نژاد             09211487009

سرویس شهرستانها : سعیده دبیری نژاد
سرویس جنوب کشور: امین زارعی

سرویس اجتماعی و حوادث: علی زارعی

پنجشنبه 14 اسفند 1399
20 رجب 1442
سال بیستم شماره 3554

روزنامه  سیاسی ، اجتماعی ، فرهنگی ، ورزشی  
گستره توزیع : منطقه جنوب کشور

مدیر مسئول و صاحب امتیاز : یعقوب دبیری نژاد 

 بوشهر، خوزستان، سیستان و بلوچستان، 
فارس،کرمان،کهگیلویه و بویر احمد، هرمزگان، یزد

تلفن : 32243734-32246384 -32222793 
 32222635    نمابر:32246600

دفتر : بندرعباس - بلوار امام خمینی )ره( -  سه راه دلگشا 
برج نیلوفر - ورودی غربی-طبقه پنجم - واحد 23

daryanews_bnd@yahoo.com : پست الکترونیکی

چاپ مهدوی کرمان تلفن: 32134838 - 034

سردبیر : سمیه هاشمی پور 
دارای ضریب کیفی 45 و رتبه ششم

 در میان روزنامه های منطقه ای کشور

daryanews.ir : اینستاگرام

 گروه خبر // مدیر منطقه یک شهرداری از ساخت 
چهار زمین ورزشــی چمن مصنوعــی در محات 

محدوده منطقه یک خبر داد.
   به گزارش خبرنگار دریا ، مهدی رنجبری با بیان اینکه 
ایجاد انگیزه برای انجام فعالیت هاي ورزشی بین جوانان 
محلات با احداث زمین های ورزشــی افزایش می یابد، 
افزود: این منطقه به دنبال رفع نیاز محلات به زمین های 
ورزشــی و بر اساس وظیفه ذاتی خود، اقدام به ساخت و 
اجرای چهار زمین ورزشی کرده که به زودی به بهره برداری 

می رســند.وی وجود زمین های ورزشــی در محلات را 
عاملی برای جلوگیری از معضلات اجتماعی برشمرد و 
یادآور شــد: در صورت فراهم آوردن شرایطی با محیط 
سالم برای تخلیه انرژی و گذران اوقات فراغت نوجوانان 
و جوانان، شــاهد کاهش بسیاری از معضلات اجتماعی 
گریبان گیر جوانان و خانواده ها خواهیم بود. مدیر منطقه 
یک شــهرداری ادامه داد: با توجه به نیازسنجی صورت 
گرفته، عملیات اجرایی چهار زمین ورزشی در این منطقه 
در حال انجام اســت که به زودی مورد بهره برداری قرار 

می گیرند. رنجبری زمین ورزشی کاوه با یک هزار و 125 
مترمربع، زمین ورزشــی حکمت با یک هزار و 290 متر 
مربع، زمین ورزشی شهید موسی زاده با یک هزار و 129 
متر مربع و زمین ورزشــی دادآفرین با یک هزار و 508 
مترمربع را، زمین های ورزشی در حال ساخت عنوان کرد.

مدیر منطقه یک شهرداری بندرعباس در ادامه اظهار کرد: 
زمین های ورزشی ایجاد شده داری چمن مصنوعی برای 
جوانان علاقمند به رشته فوتسال است.وی با تأکید بر اینکه 
همه محلات محدوده منطقه یک شهرداری صاحب زمین 

ورزشی خواهند شد، افزود: بسیاری از زمین هایی که قبلا 
بهره برداری شده نیاز به بازسازی دارند که کار بازسازی این 
زمین ها یا انجام شــده و یا در دستور کار برای بازسازی 

قرار گرفته است.

 گروه خبر //  نماینده وزیــر و مدیرکل امور اقتصادی و 
دارایی استان هرمزگان گفت: چیزی فراتر از حق قانونی 
خود نمی خواهد و شــرکت های فعال در استان نباید از 
پرداخت مالیات و ایفای نقش اجتماعی خود در اســتان 

شانه خالی کنند. 
  مهدی دسینه در دیدار مدیران بیمه های استان هرمزگان با اشاره 
به بهبود و ارتقا فرهنگ بیمه در کشــور و استان و تاثیر مستقیم 
آن در صنعت بیمه، افزود: هرمزگان از سهم خوبی در بازار بیمه 
کشور برخوردار است.مدیرکل امور اقتصادی و دارایی هرمزگان 
خاطرنشان کرد: با توجه به نقش اقتصادی هرمزگان خوشبختانه 
میانگین رشد صنعت بیمه در استان چشمگیر بوده و این نشانگر 

تلاش بیمه گران اســتان است.وی با بیان اینکه هرمزگان چیزی 
فراتر از حق قانونی خود نمی خواهد و شــرکت های فعال در 
استان نباید از پرداخت مالیات و ایفای نقش اجتماعی خود در 
استان شانه خالی کنند، عنوان کرد: حق بیمه ها نیز باید در استان 
مانده و در هرمزگان هزینه شود.دســینه با اشاره به اینکه قطعا 
هزینه این ســرمایه در هرمزگان نقش بسزایی در رشد و تغییر 

مدل توسعه استان خواهد داشت، عنوان کرد: به آینده صنعت بیمه 
در استان خوشبینم و با توجه به رشد اقتصادی هرمزگان می توان 
آینده روشنی برای صنعت بیمه در استان متصور بود.نماینده وزیر 
امــور اقتصادی و دارایی در هرمزگان بیــان کرد: دغدغه های 
بیمه گران استان را درک و آن را به وزارت متبوع انتقال خواهیم 
 داد.به گزارش ایســنا ؛ وی در پایان با بیان اینکه هماهنگی بین

 دســتگاه های تابعه وزارت امور اقتصادی و دارایی در استان 
نیازمند تعامل و همفکری است، اضافه کرد: ایجاد نگاهی یکپارچه 
در رشد هرمزگان حیاتی است و در این راه هرگز نباید قصور کرد.

مدیر منطقه یک شهرداری خبر داد

ساخت ۴ زمین ورزشی در منطقه یک بندرعباس

 گــروه خبــر //   رئیس کمیتــه امداد 
بندرعباس   یک  منطقه  )ره(  خمیني  امام 
گفت: 1۴ الی ۲1 اسفندماه، هفته احسان 
و نیکوکاری نام گذاری شــده و این نهاد با 
همکاری صداوســیما و همه دستگاه های 
فرهنگی و اجتماعی سعی در گسترش و 

نشر فرهنگ احسان و نیکوکاری دارد
   بــه گزارش خبرنگار دریا ؛ حســین فخاری 
افزود: بدون شک نهادینه شدن فرهنگ خیر و 
احسان ضامن هم بستگی و سلامت اجتماعی ، 
باعث تقویت همدلی و نشاط در جامعه اسلامی 
خواهد شد. فخاری اظهار داشت: هم اکنون که 
در شــرایط جنگ تمام عیار اقتصادی و تحت 
تاثیر بیماری کرونا قرار داریم، تقویت روحیه 
تعــاون و نیکوکاری ، لبیــک گفتن به فرمان 
رهبر معظــم انقلاب و در راســتای اجرایی 
 نمودن رزمایش مواســات و همدلی خواهد 
 بــود و انتظار مــی رود با اطلاع رســانی و 
دغدغه مند کردن آحاد جامعه بتوانیم مشارکت 
حداکثری مردم خوب و مؤمن شهرســتان را 
در امداد رســانی و کمک بــه جامعه نیازمند 
داشته باشــیم. وی گفت:گزارشی از عملکرد 
نهاد کمیته امــداد امام خمینی )ره( منطقه یک 
بندرعبــاس را کــه در واقــع کارنامه موفق 
نظام مقــدس جمهوری اســلامی در عرصه 
محرومیت زدایی در ســطح شهرستان است، 
ارائه می کنم. وی افزود: نهاد کمیته امداد امام 
در تاریخ 14 اسفند سال 1357 به فرمان امام 
تاسیس و تاکنون منشاء خدمات ارزشمندی به 
نیازمنــدان جامعه بوده و به عنوان بال مهربانی 
نظام ، افتخار دارد که هرساله در سرفصل های 
متعدد ، خدمات ارزشمندی را  به ولی نعمتان 
نظام تقدیم می نمایــد.وی گفت: کمیته امداد 
امام خمینــی )ره( با تجمیع و ســازماندهی 

کمک های کوچک مردم توانسته است اثربخشی 
این کمک های خــرد را مضاعف و به صورت 
هدفمند به جامعه هدف خدمات اجتماعی ارائه 
نماید و سهم بزرگی در توسعه مشارکت مردم 
در فرآیند فقرزدایــی ایفا نماید. نمونه بارزی 
از ایــن طرح ها اجرای موفق طرح اکرام ایتام، 
طرح صدقات، زکات، جشــن های نیکوکاری 
و جشن عاطفه ها که باعث هدایت کمک های 
مردمی به ســوی نیازمندان و رفع مشکلات 
عدیــده ای از این عزیزان شده اســت.فخاری 
گفــت: هم اکنون 36000 نیکــوکار به عنوان 
حامــی طرح اکرام ایتام در اســتان هرمزگان 
قریب به 40 میلیــارد تومان کمک های خود 
رادر 11 ماهه سال جاری تقدیم ایتام نموده اند 
و ســهم ایتام تحت پوشش کمیته منطقه یک 
بندرعباس 3 میلیارد و 150 میلیون تومان بوده 
اســت که توسط 3805 حامی نیک اندیش به 
957 فرزند یتیم و محسنین در قالب نقد و کالا 
اختصاص یافته اســت.وی گفت: کمیته امداد 
امام به عنوان نهادی توانمندســاز سالانه زمینه 
توانمندی و اشــتغال هزاران خانواده نیازمند 
را فراهــم آورده و هم اکنون 19000 خانواده 
استان هرمزگان با تسهیلات خوداشتغالی این 
نهاد به عنوان یک عنصر فعال در اقتصاد استان 
فعالیت داشته که از این تعداد  6549 خانواده 
مربوط به شهرســتان بندرعباس می باشند که 
1304 خانوار در کمیته منطقه یک بندرعباس 
از این خدمات  بهــره مند گردیده اند.به گفته 
فخاری، ایجاد 4500 فرصت شــغلی در سال 
1399 بــا اعتبــار 152 میلیــارد تومان وام 
قرض الحسنه اشتغال در استان هرمزگان که از 
این میزان فرصت شغلی ایجاد شده 2601فقره 
با اعتباری بالغ بر 51میلیارد تومان مربوط به 
شهرستان بندرعباس می باشد  و 524 فقره با 
اعتبار 14 میلیارد و 801 میلیون تومان مربوط 
به منطقه یک بندرعباس می باشــد .این مقام 
مســئول افزود: کمیته امداد امام افتخار دارد 
که عمده خدمات خــود را در مناطق محروم 
و روســتاهای دارای ضریب محرومیت بالا 
ارائه نماید و هم اکنون 65 درصد خدمات این 
نهاد در مناطق محروم تقدیم جامعه نیازمندان 
گردیده است. وی گفت: کمیته امداد امام خمینی 
افتخار دارد هرســاله در راستای تحکیم بنیان 
خانواده خدمات ارزشــمندی به ولی نعمتان 

خود ارائه می نماید و هرساله در تامین جهیزیه 
جوانان اعتبارات خوبی تخصیص داده است به 
گونه ای که در سال جاری 112 فقره جهیزیه 
به ارزش 5 میلیارد ریال به نوعروســان تحت 
پوشــش کمیته امداد منطقــه یک بندرعباس 
اختصاص یافته است. فخاری خاطرنشان کرد: 
کمیته امداد امام خمینی )ره( افتخار دارد مجری 
و نشر دهنده فرهنگ قرض الحسنه در کشور 
باشد در 11 ماهه سال جاری10060فقره وام 
به ارزش 78 میلیارد تومان پرداخت شده است 
که در شهرســتان بندرعبــاس 3663فقره به 
ارزش 329 میلیارد ریال پرداخت گردیده است  
که 910 فقره به ارزش 85 میلیارد ریال مربوط 
به منطقه یک بندرعباس می باشد. رئیس کمیته 
امداد امام خمیني )ره( منطقه یک بندرعباس 
گفت: ارائه بهترین و ماندگارترین و گران ترین 
خدمت یعنی مسکن به ولی نعمتان یکی دیگر 
از افتخارات کمیته امداد امام خمینی)ره(  است  
که این نهاد در پنج سال اخیر نسبت به احداث 
و تکمیل 5036 واحد مسکن نیازمندان اقدام 
نموده اســت که از این تعداد 1001واحد در 
شهرستان بندرعباس تکمیل و تحویل نیازمندان 
گردیده است که 286 مورد آن مربوط به منطقه 
یک بندرعباس می باشد. وی گفت: تعداد 103 
دستگاه تبلت و گوشی به ارزش 309 میلیون 
تومان در اختیار دانــش آموزان نیازمند قرار 
گرفت. فخاری گفت: مبلغ دویست و هفتادو 
یک میلیون تومان بابت کمک هزینه تحصیلی 
1821 دانش آموز و شــهریه 118 دانشــجو 
پرداخت شــده اســت.   فخاری افزود: تعداد 
1000 بســته غذایی  به ارزش 250 میلیون 
تومان در بین اقشــار آسیب پذیر با همکاری 
گروه های جهادی و بســیج و...توزیع گردید. 
وی گفت:مبلغ 410 میلیــون تومان در قالب 
خدمات درمانی و بهداشتی به مددجویان این 
اداره تعلــق گرفت. وی اظهار داشــت: مبلغ 
784 میلیــون تومان بابت بیمــه اجتماعی و 
بازنشســتگی 546 خانوار از زنان سرپرست 
خانوار و مجریان طرح اشتغال تخصیص یافت. 
فخاری گفت:تعداد 162 دستگاه لوازم ضروری 
زندگی به ارزش 820 میلیون تومان در اختیار 
نیازمندان این اداره با همکاری مراکز نیکوکاری 
قــرار گرفت.وی گفت:تعــداد 4386 خانوار 

مجموعا تحت پوشش این اداره هستند.

تشریح عملکرد کمیته امداد امام خمیني )ره( منطقه یک بندرعباس

در زمان آغاز آتش سوزی می توان با پاشیدن خاک 
و آب و یا کوبیدن وسیله های در دسترس آن را خاموش کنیم

روابط عمومی اداره کل
منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :

با  اندیشــی  گروه گزارش // نشســت هم 
با  از تولید و صــادرات  محوریت حمایــت 
استفاده ار پتانســیل و ظرفیت فعالان حوزه 
اصناف و تجارت خارجی هرمزگان، مشترکا با 
حضور نمایندگان اتاق های اصناف و بازرگانی 

بندرعباس برگزار شد.
  در این نشســت صمیمی که با حضور  ریاست 
اتاق بازرگانــی بندرعباس، هیــات نمایندگان، 
معاون ســازمان صمــت، رییــس و نمایندگان 
 اتاق اصناف برگــزار گردید، علاوه بر تشــریح 
 فعالیت ها و برنامه های دو  اتاق برای استفاده بهینه از 
ظرفیت های تجاری اســتان نماینــدگان تجار و 
اصناف مرکز هرمزگان پیشنهادات خود را مطرح 
کردند. رئیس اتاق بازرگانــی بندرعباس در این 
نشســت ، با اشــاره به تدوین نخستین نظام نامه 
تشکل آبزیان در کشــور گفت: تدوین نظام نامه 
تشکل آبزیان در کشــور به عنوان نخستین نظام 
نامه این تشکل در حال پیگیری است. محمدرضا 
صفا در نشســت هم اندیشی با محوریت حمایت 
 از تولیــد و صادرات با اســتفاده از پتانســیل و 
ظرفیت هــای فعالان حوزه اصنــاف و تجارت 
خارجی هرمــزگان، که در هتل همای بندرعباس 
برگزار شــد، افزود: اتاق بازرگانــی هرمزگان یا 
اتاق تجارت قدمت 140 ساله دارد که حدود 80 

سال اســت، اتاق تجارت استان به اتاق بازرگانی 
تبدیل شــده و ســومین اتاق بازرگانی کشور و 
همچنین بندرعباس عنوان پایتخت تجاری کشور 
نام گرفته اســت.وی اضافه کــرد: اتاق بازرگانی 
بندرعباس طی یک ســال و نیم گذشــته با 667 
کارت بازرگانی و عضو تحویل هیئت رییسه جدید 
شد. صفا خاطر نشــان کرد: از آن تاریخ تا کنون 
با حضور هیئت رییســه جدید حدود یک هزار و 
200 کارت بازرگانی جدید صادر شــد که تمامی 
ایــن تعداد به صــورت 100 درصدی عضو اتاق 
بازرگانی بندرعباس شدند.وی با اشاره به عملکرد 
اتاق بازرگانی بندرعبــاس، گفت: در بخش های 
مختلف رتبه های اتاق بازرگانی و تجارت از 34 
به 17، در بخش شــعبه گفتگو خصوصی از 25 
به رتبه 13، در بحث اتاق های شهرســتان همتراز 
 جــزو 4 اتاق همتراز با اصفهان، تبریز و شــیراز 
می باشد که بحث شعبه گفتگوی بخش خصوصی 
در حال رقابت اســت.وی تاکید کــرد: رتبه اتاق 
بازرگانی بندرعباس توانسته است با برنامه ریزی 
مدون و حرکت در مسیر اهداف خود به رتبه یک 
رقمی در کشور برســیم که امیدواریم جایگاه این 
اتاق که برای رفاه، ایجاد اقتصاد سالم و اقتصادی 
فرامرزی در کشــور و استان است، بتواند عملکرد 
خوبی را رقم بزند. صفا با اشــاره به دغدغه های 
اتاق بازرگانی بندرعباس، بیان داشــت: دغدغه 
اصلی هیئت رییسه اتاق بازرگانی شرایط کنونی، 
رکود اقتصادی و مشــکلات افتصادی در کشور 

 و به تبع آن در اســتان اســت.وی با اشــاره به 
تشکل ها و اتحادیه های اتاق بازرگانی بندرعباس، 
گفت: ســردمدار تمامی اتحادیه ها و تشکل های 
اتاق بازرگانی بندرعباس، اتحادیه آبزیان اســت 
 که در حال رشــد می باشــد و در حــال ایجاد 
اتحادیــه ای بالاتر از اتحادیه کشــوری اســت. 
رئیس اتــاق بازرگانی بندرعباس، با اشــاره به 
تدوین نخســتین نظــام نامه تشــکل آبزیان در 
کشــور گفت: تدوین نظام نامه تشکل آبزیان در 
کشــور به عنوان نخستین نظام نامه تشکل آبزیان 
در حال پیگیری اســت.وی با اشاره به اتاق های 
مشترک اتاق بازرگانی بندرعباس، گفت: اتاق های 
مشــترک و میز قطر و میز عمان شاهد شکوفایی 
 بسیاری است، اتاق بازرگانی می تواند بسیاری از 
فعالیت های خرد در اقتصاد فرامرزی با کشورهای 
دیگــر را ایجاد کرد و جایگاه کشــور در اقتصاد 
فرامــرزی را حفظ و تقویت کند.وی به راه اندازی 
کانون بانوان اتاق بازرگانی بندرعباس اشاره کرد و 
گفت: با راه اندازی کانون بانوان، زیرساخت خوبی 
برای بازرگانان بانو در استان ایجاد شده است.رئیس 
اتاق بازرگانی بندرعباس با اشاره به اتاق بازرگانی 
بندرلنگه، بیان داشت: غرب استان که تجارت گاه 
اصالت خلیج فارس نشینان است، اتاق بازرگانی در 
بندر لنگه راه اندازی شده که امیدواریم روزی اتاق 
بازرگانی مستقل بندرلنگه به عنوان بندرگاه اصیل 
مروارید خلیج فارس افتتاح شود.وی گفت: از دهه 
فجر تا کنون دفتر گواهی مبدا و دفتر اتاق بازرگانی 

در جاسک راه اندازی شده که امیدواریم در سال 
آینده بتوان دفتر نمایندگــی در میناب به منظور 
پوشش بندر ســیریک، تیاب و میناب راه اندازی 

شود.وی به تشکیل انجمن خرماب استان هرمزگان 
اشــاره کرد و اظهار داشت: در سال آینده تشکل 
انجمن مستقل خرمای هرمزگان راه اندازی خواهد 
شد که تا کنون فعالیت این حوزه زیر نظر اتحادیه 
انجمــن خرما ایران بودند و به صورت مســتقل 
فعالیت خود را از سال آینده آغاز خواهند کرد.صفا 
به تشــکیل اتحادیه کشاورزان صادر کننده اشاره 
و تصریح کرد: اتحادیه کشــاورزان صادر کننده ، 
 همچنیــن اتحادیه صادر کنندگان و وارد کنندگان 
مواد غذایی در سال آینده راه اندازی خواهد شد. 
وی خاطرنشــان کرد: راه اندازی تشکل حمل و 
نقل اتاق بازرگانی در سال آینده صورت خواهد 

گرفت.وی تاکید کــرد: اتاق بازرگانی بندرعباس 
می تواند در صادرات خرد به کشــورهای حوزه 
خلیج فارس نقش موثری را ایفا کند و این آمادگی 
را برای تحقق این امــر دارد.صفا از آمادگی اتاق 
بازرگانی جهت صدور کارت عضویت و بازرگانی 
با معرفی روســای اتحادیه ها به فعالان صنفی و 
همچنین ارائه مشــاوره های صادراتی و وارداتی 

خبرداد.
قدردانیازموضعگیریاخیرصفا

  رئیس اتاق اصناف بندرعباس نیز با قدردانی از 
رئیس اتــاق بازرگانی بندرعباس بدلیل برگزاری 
این نشســت و دغدغــه ای که صفــا در حوزه 
 تجار، بازرگانــان ، واصناف و بازاریان دارند و از 
موضع گیری اخیر رئیس اتاق اصناف بندرعباس 
حــوزه مالیاتی قدردانی کــرد و گفت: مالیات و 
درآمدهای  بنگاه های اقتصادی استان متمرکز به 
تهران شده است . عبدالمجید جلالی اظهار داشت: 
ســه اتاق تعاون، بازرگانی و اصناف مورد توجه 
دولت اســت و اگر این سه اتاق در کنار همدیگر 
باشند، شورای گفتگوی دولت و بخش خصوصی 
شکل می گیرد که اســتاندار هرمزگان نیز از این 
شــورا و گفتگو و گفتمان هــا حمایت می کند.
 جلالی بر اســتفاده از ظرفیت کارت های ملوانی، 
بازارچه های مرزی، بندر و گمرکات فعال استان 
در تجــارت و... تاکید  کرد تا نیازهای واحدهای 
صنفی را هم بــرآورده کــرد.وی از اتحادیه ها 
خواســت عضو اتاق بازرگانی شوندواز ظرفیت 

این اتاق بیشــترین بهــره را ببرند.جلالی فعالیت 
شــورای داوری اتاق بازرگانی را باعث کاهش 
تشکیل پرونده های قضایی خواند واز ابتکارعمل 
اتاق بازرگانی بندرعبــاس قدردانی کرد. معاون 
امور بازرگانی و توســعه تجارت سازمان صمت 
هرمزگان نیز با قدردانی از برگزاری این جلســه 
هم اندیشــی و تاکید بر برگزاری این نشست ها؛ 
فعالیت یک ســال ونیم اخیر اتــاق بازرگانی و 
اجــرای برنامه های مختلف این اتاق را منشــاء 
رشد تجارت خارجی و صادرات و... خواند و بر 
استفاده از ظرفیت های زیادی که در حوزه های 
ملوانی، پیله وری، تجاری و... تاکید کردو گفت: 
مشکلاتت حوزه پیله وری، بازارچه های مرزی 
و ملوانی برطرف شده و بایستی از این ظرفیت ها 
استفاده کرد.عباسی با اشاره به صدور مجوزهای 
حوزه پیله وری، اظهارامیدواری کرد در سال آینده 
سهمیه استان مناسب تر شود .وی افزود: در حوزه 
تجارت خارجی  زیرساخت های مناسبی فراهم 
شده است. همچنین در حوزه ایجاد شرکت های 
مدیریت صادرات و ایجــاد پایانه های صادراتی 
نیاز به مشارکت دارد که زیرساخت قابل توجه و 
موردنیاز استان محسوب می شود.وی گفت: علی 
رغم شرایط و محدودیت های کرونایی و مشکلات 
ارزی  که در صادرات و واردات و... اثرگذار بود، 
اما تجار و بازرگانان استان فعالیت مناسبی را در 
حوزه تامین کالاها داشتند و امیدواریم در حوزه 

تجارت خارجی رونق بیشتری را شاهد باشیم.

ابتکاری برای حمایت از تولید و صادرات با استفاده از پتانسیل و ظرفیت فعالان حوزه اصناف و تجارت خارجی هرمزگان

 نشست مشترک هم اندیشی اتاق های بازرگانی و اصناف بندرعباس برگزار شد

صفا از آمادگی اتاق بازرگانی 
جهت صــدور کارت عضویت 
و بازرگانی با معرفی روسای 
اتحادیه ها به فعالان صنفی 
و همچنین ارائه مشاوره های 

صادراتی و وارداتی خبرداد
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گروه خبر // مدیرکل کمیته امداد اســتان هرمزگان گفت: مناطق آزاد 
کیش و قشم هیچ نقشی در محرومیت زدایی استان ندارند و اگر کمکی 
بوده جزئی بوده یا تکلیف قانونی بوده که به حساب خزانه واریز می شده 

است. 
  به گزارش خبرنگار دریا ؛ علی الهیاری در جمع اصحاب رســانه اســتان 
هرمزگان اظهار داشــت: 14 اسفند روز احسان و نیکوکاری است و یک هفته 
به این مســئله اختصاص یافته تا مردم به کمک افراد نیازمند بیایند.وی افزود: 
امسال در شرایط کرونا قرار داریم به همین دلیل میزان نیاز مردم نیازمند افزایش 
یافت که این مســئله را در سخنان رهبری مشاهده کردیم مسئله جدی گرفته 
شــود و مردم بدانند در شرایط اضطراری قرار داریم و باید در این شرایط برای 
گسترش دستگیری از ایتام عملیاتی حرکت شود. مدیرکل کمیته امداد استان 
هرمزگان گفت: در این برهه با فرمان مقام معظم رهبری و اجرای طرح مواسات 
و همدلی همه دســتگاه ها و نهادها در کنار مردم در این طرح مشارکت کردند 
 و در اســتان هرمزگان به خوبی این طرح شــکل گرفت. وی افزود: نســخه 

ریشه کنی فقر ترویج فرهنگ احسان و نیکوکاری است، در کنار کمک های دولتی، 
مشارکت مردم یکی از الزامات مهم برای فقر زدایی است. الهیاری تصریح کرد: 
 برکت حضور مردم در فقر زدایی بالاست و هر چقدر مردم نسبت به این مسئله

دغدغه مند شوند بیشتر می تواند اثر گذار باشد و فقر کمتر شود. مدیرکل کمیته 
امداد اســتان هرمزگان گفت: از نظر عقلی، انسانی و دینی ما نسبت به همنوع 
خــود تکلیف داریم و باید به تکلیف خــود عمل کنیم، مردم باید بنا بر همین 
تکلیف دینی به نیازمندان کمک کنند تا حجم فقرا کم شــود. وی اظهار کرد: 
کمیته می خواهد با مشارکت خرد مردم گره فقر را باز کند، در شرایطی که در 
جنگ اقتصادی هستیم دستگیری از مردم نیازمند یکی از الزامات است و هر 
چقدر به این مردم کمک  شــود تلفات فقر در این جنگ کمتر می شود.الهیاری 
تاکید کرد: رسانه ها حساسیت کمک به همنوع را در جامعه بالا ببرند تا از فقر 
فقرای استان کاسته شــود.وی افزود: در هفته نیکوکاری و احسان برنامه های 
مختلفی داریم که بهره برداری از 172 مســکن و برگزاری جشــن نیکوکاری 
مهم ترین آنان اســت. مدیرکل کمیته امداد استان هرمزگان گفت: در سال 99، 

700 میلیارد خدمات نظام بر سر سفره فقرا استان آوردیم که سهم دولت سهم 
قابل قبولی هســت و 150 میلیارد تومان هم مشــارکت خیرین بوده و جمعا 
 850 میلیارد در اســتان ارائه خدمات در این 11 ماه داشتیم. وی تاکید کرد: 
جمع آوری کمک های مردم در ســال جاری بیشتر به روش مجازی و نوین 
خواهد بود و به جهت رعایت پروتکل های بهداشتی پایگاه های زیادی نخواهیم 
داشت، مردم نیکوکار می توانند با کد دستوری *8877*076# به نیازمندان 
کمک کنند. مدیرکل کمیته امداد استان هرمزگان اظهار داشت: بنگاه های اقتصادی 
اســتان در سال جاری بهتر و بیشتر به کمیته امداد و مددجویان کمک کردند و 
در مراحل بعدی این کمک ها بیشتر می شود. وی در پایان با گلایه از عملکرد 
نامناسب مناطق آزاد تجاری قشم و کیش در حوزه کمک به محرومیت زدایی 
گفت: مناطق آزاد کیش و قشم هیچ نقشی در محرومیت زدایی استان ندارند و 
اگر کمکی بوده جزئی بوده یا تکلیف قانونی بوده که به حســاب خزانه واریز 
می شده اســت، این دو منطقه می توانند سهم بالایی داشته باشند اما متاسفانه 

همچنان به جز کمک های موردی کمک قابل توجهی ندارند.

مناطق آزاد قشم و کیش سهمی  در محرومیت زدایی هرمزگان ندارند

مدیرکل امور اقتصادی و دارایی هرمزگان:

هرمزگان چیزی فراتر از حق قانونی خود نمی خواهد


